
Kādas ir rindas  
pie ārstiem 
Ventspilī?

Cik rentablas 
būs Kurzemes 
koncertzāles?

Lielās algas 
vairs nebūs 
“beztermiņa”

Ventspils 
kalendāru 
vēsture3. lpp. 3. lpp.
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Cerību un 
izmisuma lāses
Viņai ir brīnumskaists, 
no ukraiņu valodas 
dzīlēm nācis vārds 
un arī uzvārds tik
pat poētisks – Olesja 
Kapeļka. Vārda vēs
turiskā cilme norā
da, ka tā senatnē 
slāvu zemēs sauk
tas brīvās meža mei
tas, bet uzvārdu 
varētu dzejiski lat
viskot kā “lāsīte”, “pilīte”, “pilieniņš”. Vārdu 
spēle un sakritība, protams; bet īstenība ir 
tāda, ka liktenis šo konkrēto, brīvo un val
dzinošo “meža meitu” draud ieslodzīt viņas 
pašas ķermenī: kopš šā gada sākuma ārēji 
nemanāmi pa pilītei, pa lāsītei vien  reta sli
mība atņem veselību vēl nesen tik sportis
kajai un dzīvespriecīgajai sievietei. 

7. lpp.

Konkurss par prāmju satiksmes nodrošināšanu starp 
Sāremā salu Igaunijā un Ventspili ir noslēdzies bez 
rezultāta, pagājušās nedēļas beigās paziņoja Sāremā 
pašvaldība. Tomēr Igaunijas puse solās nepadoties un 
turpināt meklēt iespējas, lai šāda prāmja satiksme 
tomēr notiktu, ziņo vietējais laikraksts “Saarte Haal”.

Sabrūk izredzes par prāmi 
starp Sāremā un Ventspili. 
Igauņi sola nepadoties

“Kihnu Veeteed” 
bija vienīgais 
u z ņ ē m u m s , 
kas izrādīja 
interesi pieda

līties šajā projektā, sākot
nēji iesniedzot pieteikumu 
uzreiz ar diviem dažādiem 
kuģiem. Viens no tiem tika 
pieņemts kā atbilstošs kon
kursa nosacījumiem, tomēr 
uzņēmumam  tika uzdots 
precizēt un pilnveidot pie
dāvājumu. Vēlāk uzņē
mums lūdza tā iesniegša
nas termiņa pagarināšanu, 
taču arī līdz 30. septem
brim tas tomēr neiekļāvās 
termiņā un dokumentus 
neiesniedza. Līdz ar to kon
kurss uzskatāms par noslē
gušos bez rezultāta, norāda 
Igaunijas puse.

Tikmēr uzņēmumā norā
dīts, ka tikai pēc konkursa 
sākotnējās stadijas noslēgu
ma uzņēmumā veiktā rūpīgā 
analīzē secināts, ka tai tomēr 
nemaz nav tāda prāmja, kuru 
varētu izmantot savienoju
mā starp Mintu un Ventspils 
ostām, kuru varētu izman
tot tikai trīs mēnešus gadā 
un pārējā laikā norīkot citā 
maršrutā. Lai arī Sāremā paš
valdība savu iespēju robe
žās centusies vienkāršot šo 
konkursu, lai līnija darbotos, 
tomēr “Kihnu Veeteed” kon
statējusi vairākas nianses, 

kuru dēļ pieņemts lēmums 
atteikties no šīs līnijas uztu
rēšanas. Tiesa, uzņēmums 
gan neprecizēja, par kādām 
niansēm ir runa. 

Sāremā pašvaldība paslu
dinājusu konkursu par noslē
gušos, taču sola nepadoties 
un neatkāpties no nospraus
tā mērķa. Joprojām tā arī nav 
skaiedrs, vai līnija drīzumā 
būs vai nē, taču Sāremā paš
valdība sola tuvākajā laikā 
pieņemt jaunu rīcības plānu.

Ja sarunas būtu noslēgu
šās rezultatīvi, tad prāmja 
līnija tiktu atjaunota 2020. 
gada vasarā. Konkursa noli
kums paredzēja slēgt līgumu 
ar prāmja operatoru ilgtermi
ņā, paredzot prāmja satiksmi 
starp Mintu ostu Sāremā un 
Ventspils ostu vismaz piecu 
gadu garumā. Par konkur
sa kritēriju noteikta zemākā 
cena, turklāt interesants ir 
punkts, ka prāmja operators 
no šī pakalpojuma sniegša
nas nedrīkst gūt nesamērīgi 
lielu peļņu.

Saskaņā ar ieceri, prāmja 
līniju Igaunijas puse nodro
šinātu vasaras sezonas 
laikā vismaz no 1.jūnija līdz 
31.augustam. Plānots, ka 
notiktu kā minimums vismaz 
trīs reisi nedēļā. Viens šāds 
ceļojums starp Igauniju un 

Baltkrievijas galvaspilsētā Minskā pagājušajā 
nedēļā norisinājās ikgadējās starptautiskās Trans-
porta nedēļas pasākumi. Izstāde Minskā notiek 13. 
reizi, un jau kopš pirmās izstādes tajā ir arī Latvijas 
uzņēmumu stends. Transporta nedēļas pasākumos 
piedalījās arī biedrības “Baltijas asociācija – Trans-
ports un loģistika” (BATL) ietilpstošo uzņēmumu 
pārstāvji.

BATL: Latvijas un 
Baltkrievijas sadarbībai 
transporta un loģistikas 
jomā ir liels potenciāls

S 
t a r p t a u t i s k o 
transporta izstā
di “Transports un 
loģistika” kopā ar 
Baltkrievijas vice

premjeru atklāja Latvijas 
satiksmes ministrs Tālis 
Linkaits, kurš  uzstājās arī 
konferences  plenārsesijā  
“Transporta un loģistikas 
sistēmas aktuālie virzie
ni: nacionālā un pasau
les pieredze”. Savukārt 
Transporta darbas gru
pas sēdē, kuru vadī
ja Satiksmes ministrijas 
valsts sekretāra vietnieks 
Uldis Reimanis, tika aktu
alizēti sadarbības jautāju
mi dzelzceļu, autotrans
porta, aviācijas un ceļu 
būvniecības jomā. 

Tā kā viens no nozīmī
gākajiem jautājumiem 
joprojām ir mūsu valsts 
un Baltkrievijas sadarbī
bas iespējas un to tālā
ka attīstība transpor
ta jomā,  Baltkrievijas – 
Latvijas Lietišķās padomes 
sēdē, kā arī Baltkrievijas 
un Latvijas uzņēmē
ju apaļā galda diskusi
jā piedalījās arī BATL val
des loceklis, Baltkrievijas – 
Latvijas Lietišķās padomes 

loceklis Ivars Landmanis, 
AS “Ventbunkers” valdes 
priekšsēdētājs Alvis Hāze,  
AS “Baltijas Ekspresis” val
des priekšsēdētājs Māris 
Bremze, AS “Ventspils 
tirdzniecības osta” val
des priekšsēdētājs Valerijs 
Pašuta,  SIA “Noord Natie 
Ventspils terminals” direk
tors Jānis Pauls, kā arī citu 
lielu, ar transporta un loģis
tikas jomu saistītu Latvijas 
uzņēmumu pārstāvji. Apaļā 
galda diskusijas dalībnieki 
bija vienisprātis, ka Latvijas 
un Baltkrievijas  perspek
tīvās sadarbības sfēras ir 
tranzīts un loģistikas pakal
pojumi, kā arī auto, dzelz
ceļa un aviācijas transporta 
pārvadājumi.

BATL valdes loceklis Ivars 
Landmanis norāda, ka 
Transporta nedēļa Minskā 
uzņēmējiem ļāva nostip
rināt jau esošās saites un 
rast jaunas sadarbības 
iespējas nākotnei. “Latvijas 
tranzīta nozarei labas part
nerattiecības ar Baltkrieviju 
transporta un loģistikas 
jomā ir ļoti būtiskas un tām 
ir liels nākotnes potenciāls.   

V 
iņa zina, ka pro
cess var paāt
rināties, cenšas 
glābties un sauc 
palīgā līdzcilvē

kus. Cerībā, ka ļaužu labes
tība kaut uz brīdi nožāvēs 
asaras no  vaiga, kuras viņa 
vēl cenšas notraukt, izejot 
ļaudīs. Daudzi jau ir sniegu
ši atbalstu, ziedojot dārgu 
zāļu iegādei, stiprinot ar 
labiem vārdiem un nesav
tīgu rīcību. Tas vēl dod 
spēku saņemt sevi rokās 
un melnā izmisumā nevai
rīties no cilvēkiem. 

SLIMĪBA NAV 
NEAPTURAMA

Diagnoze ir maz dzir
dēta un nespeciālistam 

grūti saprotama, tā sau
cas ģeneralizētā motonei
ronu saslimšana ar asimet
risku triparēzi. Toties ikvie
nam būs skaidrs, ja pasa
kām, kāds sagaidāms slimī
bas iznākums: pakāpeniski 
novājinās muskuļi, cilvēks 
zaudē spēju staigāt, vēlāk 
– arī sēdēt, runāt, ēst un 
elpot. Mākslīgi barots un 
elpināts, tāds slimnieks līdz 
pēdējam brīdim paliek pie 
pilnas saprašanas, bet kon
taktu ar ārējo pasauli spēj 
uzturēt vien ar acu kustī
bām. Tas var notikt dažu 
gadu laikā, bet ir iespējams 
arī, ka slimība atkāpjas uz 
vairākiem gadu desmitiem, 

Jūrkalnei slavas vārdi no CNN!

T 
elekanāls CNN šonedēļ publiskoja apskatu ar 
viņuprāt 20 visskaistākajām vietām Eiropā, kuras 
noteikti ir jāredz. Starp šīm 20 Eiropas pērlēm ir arī 
mūsu divu saulrietu krasts – Jūrkalne.

Lai arī visvairāk tūristu piesaista tieši Eiropas lie
lākās vai mazākas vēsturiskās pilsētas, kā arī teiksmainās 
Vidusjūras pludmales, tomēr reizēm vislabākais ceļamērķis 
ir tieši  nomaļākās vietas, kas ir zināmas galvenokārt vietē
jiem iedzīvotājiem un tikai retajam ceļotājam ar lielu piere
dzi. Turklāt arvien populārāka kļūst ceļošana nevis pa iepriekš 
izstrādātiem ceļvežiem, kuri veidoti lielā mērā balstoties arī uz 
komerciāliem aspektiem, bet tieši vienkāršākie un bez augsta 
līmeņa komforta.

CNN ieskatā Jūrkalne ir ideāla vieta alternatīvai atpūtai 
pie jūras. Turklāt šī ir vieta, kur vērts atgriezties ik gadu, jo 
katru gadu ainava būtiski mainās straujās krasta erozijas dēļ. 
Pateicoties jūras vējiem, te ir ideāla vieta paraplanierismam 
un vidsērfingam, kuru ir iecienījuši daudzi šo sporta veidu cie
nītāji. Jūrkalnē no stāvkrasta var vērot fantastiskus saulrietus 
un pludmalē nav pārmērīgs tūristu daudzums, kā tas vērojams 
pat netālu esošajās Ventspils, Pāvilostas un Liepājas pludmalēs. 

Jūrkalnē ieteicams apmeklēt arī Dabas un atpūtas parku, 
1786.gadā celto Jūrkalnes Sv.Jāzepa katoļu baznīcu, Ulmales – 
Labraga evaņģēliski luterisko baznīcu ar tās slaveno altārglez
nu, “Vētru muzeju” un citus interesantus objektus. 

Jāatgādina, ka savu vārdu Jūrkalne ieguva vien 1925. gadā. 

Iekļūt vienā no pasaules visietekmīgākajiem telekanāliem, piemēram, BBC vai CNN, sapņo 
daudzi, taču to ir ļoti grūti panākt. Bet Latvijai tas atkal ir izdevies! Vēl vairāk, tas izdevies 
vienai no skaistākajām un neparastākajām vietām Latvijā – mūsu Jūrkalnei!

Līdz tam to sauca par Fēliksbergu. Leģenda vēsta – kādam 
kuģim šais ūdeņos draudējusi bojāeja, un kapteinis solījis – ja 
laimēsies izglābties, vietā, kur tas noticis, tiks uzcelta baznīca. 
Par glābēju izrādījies sēklis pie Jūrkalnes stāvkrasta. Uzceltajai 
baznīcai dots vārds – Fēliksberga vai Laimīgais kalns. 
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Ar runīgo īru terjeru Josiku 
nekad nav  garlaicīgi.
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Pamet mašīnu
Kāds autovadītājs Staldzenē sasitis savu 

auto, noskrūvējis tam numura zīmes, pame
tis notikuma vietu un piedzēries.

Pārsūdz sodu
Kāds veikals, kuram uzlikts sods par alko

holiska dzēriena pārdošanu nepilngadīgai 
personai, vērsies tiesā, lai pārsūdzētu sprie
dumu. Veikalnieks uzskata, ka dzēriens pār
dots kļūdas dēļ. 

Smird mazāk
Valsts vides dienesta speciālisti atzinuši, 

ka smaku daudzums pilsētā pēdējā laikā ir 
samazinājies. 

Iegūst balvu
Mūzikas vidusskola un koncertzāle 

“Latvija” ieguvušas 1. vietu “IFD AWARD
2019” nominācijā “Ventilējamās fasādes”. 

 Veiks izmeklējumus

Ziemeļkurzemes reģionālā slimnīca aicina 
veikt mamogrāfijas izmeklējumus. 

Bezdarbs samazinās
Reģistrētais bezdarbnieku skaits pilsē

tā joprojām samazinās. Šobrīd bez darba 
ir 801 cilvēks, bezdarba līmenis – 3,9%. 
Pieprasītākās profesijas ir betonētājs, būv
konstrukciju montētājs un kravas automašī
nas vadītājs. 

Pasniedz stipendijas
Ventspils izcilības stipendijas pasnieg

tas žurnālistam, dzejniekam un publicistam 
Viktoram Avotiņam, kā arī dzejniecei Marijai 
Luīzai Meļķei. 

Jauns apmaiņas punkts
Arī Bērnu bibliotēkā darbojas grā

matu dāvinājumu kaste “Lasītājs dāvina 
lasītājam”.

Sākas apkures sezona
Sācies vēss laiks, tāpēc daudzdzīvokļu 

namiem sāk pieslēgt centralizēto apkuri. 

Krodziņš slēgts
Iecienītais vecpilsētas krodziņš “Zītari” 

kārtējo reizi ir slēgts. Īpašnieki komentārus 
nesniedz. 

Apbalvo studentus
Desmit Augstskolas studenti saņēmuši pil

sētas domes stipendiju par augstiem panā
kumiem IKT jomā.

Jaunas trases
Uzsākta siltumtrases būves nākamā kārta 

Riņķa, Ganību, Kuldīgas un Zvaigžņu ielā. 

Balvas pasniegtas
Herberta Dorbes muzejā “Senču putekļi" 

pasniegta balva “Gada humanitāro zinātņu 
skolotājs”. To saņēmusi Centra sākumskolas 
skolotāja Līga Nēliusa.

Notiesā pavedēju
Kāds ventspilnieks, kurš centies pavedi

nāt uz seksuālām darbībām 13 gadus vecu 
meiteni, notiesāts uz pusotru gadu nosacītas 
brīvības atņemšanas un piespiedu darbu 200 
stundu garumā.

VENTSPILĪ

REDAKCIJAS KOMENTĀRS

Skarbais pēcvēlēšanu gads
To, ka dzīve nav rožu dārzs, zina visi. Vismaz teorētiski. Ja 
vien, protams, neesi kāds no augstajiem Olimpa dieviem, 
kuriem taču visam jābūt kārtībā. Un pat augstajiem Olimpa 
dieviem (kā mēs labi zinām no sengrieķu leģendām) rei-
zēm gadās pa kāzusam. Te kaut kāds Prometejs vienkārši 
ņem un “nosper” uguni, lai iedotu to mirstīgajiem, te atkal 
kāds varonis ņem un uzkāpj uz varžacīm, te atkal paši dievi 
savā starpā nesadala ietekmes sfēras... Un atkal mēs nonā-
kam pie tā paša – dzīve nudien nav nekāds rožu dārzs.

T 
ieši šī alegorija nāk prātā, vērtējot tieši vienu un apaļu 
gadu, kas pagājis kopš pērnajām Saeimas vēlēšanām. 
Augsto pašmāju Olimpa dievu panteonā sākusies teju 
vai histērija. Un kā nu ne? Ilgi valdījušie un viņu ilgtermi
ņa “atbalstītāji” (ja drīkst lietot šo nepiedienīgo apzīmē

jumu cilvēkiem, kas ilgi un pamatīgi barojušies no valsts maka) 
jau bija paši sevi iecēluši augstākā kastā. Protams, ar domu, ka šī 
situācija būs mūžīga un negrozāma, ka “ierindas pilsoņiem” (lasi 
– zemākās kastas piederīgajiem) nav ne jāzina, ne jāsaprot, kas 
notiek valstī un kā “lietas tiek bīdītas”. Un kāda neraža! “Zemākie” 
izdomāja sarosīties, nobalsojot nevis par “labo darbu čempio
niem”, viņiem līdzīgajiem un līdzskrējējiem, bet savēlēja tos – ja 
varam citēt priekšvēlēšanu laika retoriku no iepriekšējo valdošo 
puses –, kuri novedīs nabaga Latviju līdz apokaliptiskām beigām. 
Ja ne gluži noslīcinot valsti ar visiem tās iedzīvotājiem Baltijas jūrā, 
tad vismaz aizripinot līdz pilnīgam bankrotam noteikti.

Gads ir pagājis. Valsts stāv kā stāvējusi, valdība strādā, bankrots 
nav iestājies... Ir noticis tikai tas, no kā pašpasludināto Olimpa 
dievu panteons baidījās visvairāk. Proti, atklātībā nāk arvien jauni 
un jauni fakti par “lietu kārtību”, par politbiznesu ar visām no tā 
izrietošajām sekām. Zem “knābja” lupas nonākuši ne tikai sīki 
zaglēni, kuri šad un tad ielej benzīnu par valsts vai pašvaldības 
naudu, izmanto vakariņām valsts iestāžu vai pašvaldību kredītkar
tes vai, piemēram, iekārto kādā amatā radiniekus, algu maksā
jot no nodokļu maksātāju kabatām. Tīklos ieķeras arvien lielākas 
zivis. Un tas liecina, ka situācija mainās... “Labo darbu čempio
ni”, citi mazie “fīreriņi” savās mazajās karalistēs vairs nevar jus
ties droši. Un augstajā Olimpā sākas panika. Kurš būs nākamais? 

Kas notiks tālāk? Vai iepriekš “neaizskaramie” pēkšņi nonākuši 
starp “ierindas pilsoņiem”, vai tiešām esam nonākuši tik tālu, ka 
Ministru kabinetā iegravētais sauklis “Viens likums, viena taisnība 
visiem” sācis darboties?

Ne velti gan Rīgā, gan tepat, Ventspilī, kungi sākuši skaļi žēlo
ties, neizvairoties no vienkāršrunas un prastiem apvainojumiem. 
Sak, mums dara pāri, viss ir slikti, un viss būs vēl sliktāk. Jo mēs 
vairs nevaram tā, kā iepriekš – sadalīt vēl nesadalīto, izzagt vēl 
neizzagto, salikt tāmes un realizēt projektus tā, kā pašiem šķiet 
izdevīgi un paša makam nozīmīgi. Pēcvēlēšanu gada dzirnas 
sākušas malt – lēni, bet neatlaidīgi. Un, cerams, neatgriezeniski. 
Būvnieku lielfirmu ķeizari, atkritumu biznesmeņi, viņu politiskās 
“aizmugures” gan Rīgā, gan novados un pilsētās negribot nonā
kuši starmešu gaismā. Gads pēc vēlēšanām ir pierādījis, ka var arī 
citādāk. Vismaz mēģināt, vismaz pacensties. 

Ko tas viss mums ir devis? Gan visiem kopā, gan katram atse
višķi. Pirmkārt, zināmu pārliecību, ka mainīt sistēmu ir iespējams. 
Jā, starp tādiem, kuri tiešām vēlas izmainīt “lietu kārtību”, ir iekļu
vuši arī skaļi bļāvēji, izmantojot vispārējo neapmierinātību ar noti
kumiem valstī. Taču šajā gadījumā laiks visu noliek savās vietās. 
Un arī šis skarbais pēcvēlēšanu gads jau “atsijājis” no darītājiem 
dažu labu tādu, kas tikai izmantojis straumi, lai tai līdzi iepeldē
tu, piemēram, Saeimas namā. Otrkārt, apziņu, ka arī iepriekš “vis
varenie” nemaz nav tik visvareni. Ka arī viņu grēki un grēciņi var 
tikt kārti pie lielā zvana. Un tas nav mazsvarīgi, jo sakārtot val
sti ir iespējams tikai tad, ja mēs zinām, kas notika, kas notiek un 
kā būtu jānotiek. Bez zināšanām un informācijas nav iespējamas 
reformas. Treškārt, sajūtu par pozitīvām pārmaiņām mūsu pašu 
apziņā. Par to, ka mēs paši – katrs ar savu balsi un ieinteresētību 
– būsim tie, kuri pieņems lēmumus. Apātija un samierināšanās ar 
to, ka “tā jau notiek”, ir pirmais solis, lai pašmāju augstie Olimpa 
dievi varētu valdīt arī turpmāk. Bet ieinteresētība par sevi un val
sti toties dos gaidīto īsto demokrātiju.

Gads pēc vēlēšanām ir parādījis mūsu valsts un pašvaldību 
vājās vietas, sāpīgos punktus un risināmās problēmas. Citā gais
mā. Tagad atliek ķerties pie darba – vispirms saprotot, kas jādara, 
un tad arī darot. 

Patiesi jūsu, “Ventspilnieks.lv”

Latviju ilgtu četras līdz četras ar pusi stun
das. Konkursa nolikumā arī bija teikts, ka 
vienā braucienā prāmim jāspēj pārvadāt vis
maz 100 pasažierus, paredzot attiecīgi tikpat 
daudz sēdvietu. Tāpat jāspēj pārvadāt arī vis
maz 25 vieglos automobiļus vai citus trans
portlīdzekļus, kā arī vismaz vienu autobusu.

Runas par to, ka prāmis varētu atsākt kur
sēt, ilgst vairākus gadus. Jau pērnā gada 
sākumā bija runa, ka tas notiktu 2018. gada 
vasarā, taču vēlāk tika lēsts, ka nākamais ter
miņš ir 2019. gada vasara, tad termiņš tika 
pārbīdīts uz 2020. gada vasaru. Arī Ventspils 

Sabrūk izredzes par prāmi starp Sāremā 
un Ventspili. Igauņi sola nepadoties

Baltkrievija ir nozīmīgs reģions dzelzceļa 
kravu pārvadājumos, un uz savstarpēja izde
vīguma principiem balstīta sadarbība ļaus 
veicināt arī Latvijas tranzīta nozares konku
rētspēju starptautiskā mērogā. BATL ietilpsto
šie uzņēmumi jau ieguldījuši lielu darbu 
šīs sadarbības veicināšanā un darīs to arī 
turpmāk.” 

Šogad izstādē piedalījās vairāk kā 70 uzņē
mumi no 11 valstīm. Savukārt "VIA Latvia" 
stendā bija pārstāvēti vairāk nekā 20 mūsu 
valsts uzņēmumi. 

BATL: Latvijas 
un Baltkrievijas 
sadarbībai 
transporta un 
loģistikas jomā ir 
liels potenciāls

puse pauda cerību, ka igauņiem izdosies iece
ri īstenot. Taču vēlāk izrādījās, ka Igaunijas 
pusei vienai pašai finansiāli panest šo pro
jektu ir par smagu. Savulaik vizītē Ventspilī 
pat bija ieradusies Sāremā pašvaldības dele
gācija ar tās mēru priekšgalā, lai ar Ventspils 
pašvaldības un brīvostas pārstāvjiem pārru
nātu paveikto prāmju satiksmes atjaunoša
nā un vienotos par tālākajiem darbiem. Taču 
Ventspils puse ar finansiālu ieguldījumu šajā 
projektā piedalīties nebija ieinteresēta, un 
igauņi ar ieceri par prāmju satiksmes atjau
nošanu palika vieni.

Atgādināsim, ka prāmju līnija starp Ventspili 
un Igauniju ir slēgta jau 11 gadus. Prāmis 

līnijā Ventspils – Mintu, kuru nodrošināja 
Igaunijas privātās kompānijas “Saaremaa 
Laevakompanii” meitasuzņēmums “SSC 
Ferries” ar prāmi “Scania”, kursēja laika 
periodā no 2005. līdz 2008. gadam, taču pie
nāca globālā ekonomiskā krīze un līnija tika 
slēgta. Šajā laikā ar prāmi “Scania” šo līniju 
izbrauca gandrīz 60 tūkstoši pasažieru, tika 
pārvadāti ap 14 000 transportlīdzekļu, bet 
biļetes mūsdienu naudā maksāja 23 līdz 27 
eiro. Toreiz divas trešdaļas no visiem pasažie
riem bija tieši tūristi, kas arī ir igauņu puses 
mērķis – nodrošināt īsu savienojumu starp 
Sāremā un Latviju, lai veicinātu tūrisma pie
plūdumu. 

 turpinājums no 1. lpp.
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Jūrkalne ir skaista
Amerikas mēdijs “CNN” iekļāvis Jūrkalni 
Eiropas skaistāko vietu topā starp 
Norvēģijas salām un Balkānu ezeriem. 

Ugālnieces Ķīnā
Ugāles Mākslas un mūzikas skolas 
audzēkņu darbi programmas “Vizuāli 
plastiskā māksla” ietvaros apceļo Ķīnu 
izstādē “Eiropas un Ķīnas sapņi”. 

Notiks festivāls

19. oktobrī Jūrkalnē notiks festivāls 
makšķerēšanā no krasta, kā arī jūras 
makšķerēšanā tautas klasē. 

Izsola īpašumus
Tiek izsolī
ti īpašumi 
“Strautiņi2” 
Zirās, kā arī 
“Puzuri” un 
“Arāju katlu māja”Ugālē. 

Stāstnieku saiets
16. oktobrī sporta un kultūras centrā 
“Ziras” notiks mazo stāstnieku saiets. 
Tā mērķis – atjaunot, uzturēt un attīs
tīt stāstīšanas tradīcijas, kā arī veicināt 
bērnu emocionālo un radošo pašizpras
mi, izmantojot vārda mākslas spēku. 

Kross noslēdzies

3. oktobrī Ventspils novada BJSS un 
skolu audzēkņi piedalījās ikgadējā 
rudens krosā. 

Sacensības Saldū
U12 un U14 vecuma grupu skolēni pie
dalījās vieglatlētikas sacensībās Saldū, 
pārvedot no tām 6 medaļas. 

Atklāta izstāde
Jūrkalnes tautas namā atklāta Gintas 
Stavrovskas gleznu izstāde. 

Novada kauss
Ventspils novada kauss motokrosā 
notiks 19. oktobrī Jūrkalnē. 

Kross ar treniņu
Savukārt 26. oktobrī Zūrās notiks moto
kross – treniņš ar kopējo startu. 

Vilna un ķiploki
Novada zemniece Brigita Liepiņa Kuldīgā 
Hercoga Jēkaba tirgū pārdeva suņu vilnu 
un ķiplokus.
 Skolotāju diena
Ugāles vidusskolā ar lielām priecībām 
nosvinēta Skolotāju diena. 

Darbnīca
Ugāles kafejnīca “Lauku sēta” 18. oktob
rī aicina viesus uz makramē darbnīcu. 

Pastalu izstāde
Sporta un kultūras centrā “Zūras” līdz 
2. novembrim apskatāma izstāde 
“Pastalas. Kādas tās ir?”

Divās no trīs Latvijas lielo ostu valdēm – Rīgas un Ventspils brī-
vostās – drīzumā atkal sagaidāmas būtiskas pārmaiņas. Ilggadējie 
ostu valžu locekļi knapi pārdzīvojuši lekno algu apcirpšanu, bet 
Satiksmes ministrija jau gatavo nākamās izmaiņas – brīvostu pār-
valdes valdes locekļiem plānots noteikt pilnvaru termiņu griestus. 

Latvijas Nacionālās operas un baleta (LNOB) direktors Zigmars Liepiņš veltījis skarbus vārdus Latvijas 
valsts attieksmei pret kultūras attīstību. LNOB direktors, kurš šajā amatā aizvada pēdējās nedēļas, paziņo-
jis, ka “nauda ir iztriekta pa tukšo”. Kritizējot, ka kultūras nauda tiek sadalīta sīkiem mērķiem, nevis kādām lie-
lākām iecerēm, Z.Liepiņš uzdeva arī retorisko jautājumu: Vai Kurzemē vajadzēja divas koncertzāles?
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Vai Kurzemē vajadzēja divas koncertzāles?

“Nauda ir sadalījusies, bet 
vai tai nevajadzēja kon
centrēties?” intervi
jā “Neatkarīgajai” pauda 
LNOB direktors. “Katrai 

vietai ir savas piepildījuma iespējas. Vai 
Kurzemē vajadzēja divas koncertzāles? 
Paskatīsimies, kā iet ar biznesu. Protams, 
mākslu par biznesu dēvēt varbūt nevajag, 
bet… Bet tad sanāk tā, ka zāles pašas sevi 
nodrošināt nevar, Kultūras ministrijai tās 
jādotē, un atkal nauda tiek sadalīta, nevis 
koncentrēta.”

Ventspils koncertzāli  “Latvija”, kuras ēkā 
mājvietu radusi arī Ventspils Mūzikas vidus
skola, ņemot vērā zāles izmērus, var uzska
tīt par dārgāko mūsu valsts koncertzāli. Tajā 
ir koncertzāle ar 600 sēdvietām lielajā zālē, 
transformējama skatuves grīda, Baltijā uni
kālas stabuļu ērģeles, pasaulē augstākās 
vertikālās koncertklavieres un par āra tera
si transformējama mazā zāle. Savukārt būv
niecība (ieskaitot PVN) izmaksāja aptuveni 
31 miljonu eiro, no kuriem 15 miljoni eiro ir 
emisijas kvotu izsolīšanas instrumenta finan
sējums, 9,307 miljoni Eiropas Reģionālās 
attīstības fonda finansējuma un 1,642 miljo
ni – valsts budžeta līdzekļi. Ventspils mūzikas 
skolas būvniecības izmaksas – jau minētais 
31 miljons eiro – daudz neatpaliek no otras 
Kurzemes koncertzāles – Liepājas “Lielā dzin
tara” – celtniecības izmaksām, kas kopā bija 
aptuveni 38 miljoni eiro. Daudzfunkcionālajā 

“Lielā dzintara” astoņstāvu kompleksā ir zāle 
ar vairāk nekā 1000 sēdvietām, tā ir arī sim
foniskā orķestra mājvieta un tur, tāpat kā 
Ventspilī, atrodas mūzikas skola. 

Bet lai nu paliek nauda. Mēs varam tikai 
priecāties, ka Ventspilī ir sava, unikāla koncert
zāle. Aktuāls ir jautājums – kā būs ar tās noslo
dzi? Izpētot biļešu tirdzniecības uzņēmuma 
“Biļešu paradīze” informāciju par gaidāma
jiem pasākumiem, redzam, ka oktobrī četras 
dienas paredzētas ekskursijām gida pavadībā 
pa jauno koncenrtzāli (2 ekskursijas dienā), 
un divas rīta pusē notiekošās ekskursijas jau 
ir pilnībā izpārdotas. Izpārdots ir arī vijolnieces 
Kristīnes Balanas, čellistes Margaritas Balanas 
un pianista Andreja Osokina “Kino mūzikas” 
koncerts. Oktobrī “Biļešu paradīze” piedāvā 
biļetes arī uz jaunajā koncertzālē  notieko
šo Ventspils Kamerorķestra koncertu, kaisles 
drāmas “Nekas mūs neapturēs” pirmizrādi, 
Zigmara Liepiņa mūzikas vakaru un ameri
kāņu ērģelnieka Breta Valianta performanci, 
kurā, kā teikts afišā, mākslinieks veidos ori
ģinālu skaņu celiņu 20.gadsimta sākuma kla
sikai – Frīdriha Vilelma Mūrmana mēmā kino 
filmai “Nosferatu”. 

Savukārt Liepājas koncertzālē “Lielais 
dzintars” oktobrī paredzēti 10 koncerti, no 
kuriem divi – “DaGamba.Vivaldi.Gadalaiki” 
un “Labvēlīgais  Tips koncertsērija =IA=” rak
sta tapšanas brīdī bija pilnībā izpārdoti, pare
dzētas arī divas teātra izrādes, Andra Gaujas 
kaisles drāma “Nekas mūs neapturēs”, un arī 

trīs ekskursijas koncertzālē “Lielais dzintars”. 
Savukārt no 3. novembra līdz 30. decembrim 
te plānoti kopumā 30 koncerti. Ventspilī kon
certzālē  “Latvija” no novembra sākuma līdz 
19. decembrim kopumā paredzēti 17 koncerti.

Protams, Liepājas “Lielais dzintars”, kurš 
godam darbojas jau no 2015. gada, kā reper
tuāra veidošanas, tā mākslinieku un skatītāju 
piesaistes ziņā ir daudz pieredzējušāks nekā 
nule dzimusī Ventspils koncertzāle “Latvija”. 
Vienīgi gribot negribot uzprasās tas pats 
Zigmara Liepiņa uzdotais retoriskais jautā
jums: vai Kurzemē tiešām nepieciešamas 
divas koncertzāles? Vēl jo vairāk ņemot vērā 
to, ka abas ir augstākās raudzes koncertzā
les, abu ambīcijas ir piesaistīt pasaules līme
ņa māksliniekus, un būtībā abām ir viena un 
tā pati skatītāju auditorija? 

Vai gala rezultātā nesanāks tā, ka jauno 
koncertzāli visu laiku ļoti lielā mērā nāk
sies dotēt pašvaldībai? Jāatgādina, ka jau 
šogad  par koncertzāles saturu atbildīgajai 
SIA “Kurzemes filharmonija”  valsts piešķir
tie līdzekļi jāsadala starp teātra namu “Jūras 
vārti” un koncertzāli “Latvija”. Patlaban lau
vas tiesu finansējuma – vairāk kā 60%, –  
SIA “Kurzemes filarmonija” gūst no no 
Ventspils pašvaldības. Piemēram, 2017. 
gadā, pēc Ventspils pilsētas pašvaldības pub
liskā pārskata datiem, pašvaldība “Kurzemes 
filharmonijai” piešķīra 1,03 miljonu eiro. 
Kāda summa būs vajadzīga nākamgad, 
pagaidām varam vien minēt. 

Ostu valdēs vairs 
nevarēs gadiem 
ilgi “aizsēdēties”

V 
alsts sekretāru sanāksmē izskatī
šanai iesniegtie noteikumu pro
jekti paredz noteikt, ka Rīgas un 
Ventspils brīvostas pārvalžu val
des locekļi vairs nevarēs sēdēt 

valdē atkal un atkal, praktiski līdz mūža bei
gām. Piemēram, Ventspils brīvostas pārval
des valdes priekšsēdētājs, smagos nozie
gumos apsūdzētais Aivars Lembergs, ir šajā 
amatā jau 25 gadus – kopš 1994. gada. Tātad 
pēc jaunās kārtības sanāktu veseli pieci ter
miņi. Otrs ilgākais Ventspils pilsētas domes 
pārstāvis Ventspils brīvostas pārvaldes valdē 
ir “Latvijai un Ventspilij” līdera labā roka – 
pilsētas domes priekšsēdētāja pirmais viet
nieks Jānis Vītoliņš. Viņš ir A.Lemberga pir
mais vietnieks ne vien domē, bet arī brī
vostas pārvaldes valdē kopš 1996. gada. 
Tātad jau 23 gadus. Drīz divu desmitgažu 
jubilejai Ventspils brīvostas pārvaldes valdē 
būs pietuvojies arī otrs A.Lemberga viet
nieks un politiskā uzticības persona Guntis 
Blumbergs. Viņš Brīvostas pārvaldes valdē 
ir kopš 1999. gada, ar pārtraukumu laikā no 
2006. līdz 2009. gadam, kad bija ievēlēts 
Saeimā. Savukārt jau 13. gads Brīvostas pār
valdes valdē rit Didzim Ošeniekam, kuru jau 
ilgu laiku min kā cilvēku, kurš tiek gatavots 
A.Lemberga amata mantinieka godam. 

Darbs Brīvostas pārvaldes valdē ir ļoti 
iekārojams ikvienam, kurš ienāk Rīgas vai 
Ventspils pašvaldības darba politiskajā vidē. 
Uzvara vēlēšanās nozīmē ne vien tikšanu 
pie pilsētas vadības grožiem,  bet iekļūšanu 
arī par “zelta bedri” dēvētajās brīvostu val

dēs. Tas nekas, ka darbs Brīvostas pārvaldes 
valdē ir teju reizi mēnesī, toties alga ir tāda, 
ka darbs domē finansiālā ziņā ir krietni vien 
mazāk vērtīgs. To arī spilgti pierāda amatper
sonu deklarācijas. Piemēram, A.Lemberga 
ienākumi 2018. gadā kopumā bijuši 705 605 
eiro apmērā, no tiem Ventspils pilsētas domē 
saņemtā alga – 20 067 – veidoja salīdzinoši 
nelielu daļu no viņa kopējiem ienākumiem. 
44 301 eiro A.Lembergs nopelnījis Ventspils 
brīvostas pārvaldē.  J.Vītoliņam attiecība ir 
citāda, jo par darbu domē viņa alga ir teju 
līdzvērtīga ostā saņemtajam – attiecīgi 45 
635 eiro un 47 497 eiro. Ārpus visa ir viņa 
astronomiskā pensija, kas pārspēj pat algu 
brīvostā – pērn no valsts viņš vecuma pen
sijā saņēmis 52 500 eiro jeb vidēji 4375 
eiro mēnesī. Salīdzinoši līdzīgās proporcijās 
atalgojumu lielums ir arī G.Blumbergam un 
D.Ošeniekam. 

Pašreiz Rīgas Brīvostas pārvaldes nolikums 
un Ventspils Brīvostas pārvaldes nolikums 
nenosaka valdes locekļiem termiņa ierobe
žojumus amata ieņemšanai. Tas arī izskaidro, 
kāpēc tik ilgus gadus valdē sēž vieni un tie 
paši personāži. 

Kā norāda ministrija, šāds jaunais regulē
jums ar ierobežotu pilnvaru termiņu uz tikai 
pieciem gadiem veicinās stabilāku un ilgtspē
jīgāku brīvostas valdes darbību un padarīs to 
neatkarīgāku no politiskās ietekmes. Visu trīs 
ostu nolikumu noteikumu projekti paredz, ka 
tām savās mājaslapā četras reizes gadā jāpub
licē galvenos finanšu rādītājus un informatīvo 
ziņojumu, līdzīgi kā tas ir kapitālsabiedrībām. 

Tas viesīs lielāku pārredzamību Brīvostas pār
valdes darbībā. Tāpat paredzēts ostu mājasla
pās publicēt pārskatus par nefinanšu mērķu 
sasniegšanu, informāciju par mārketinga stra
tēģiju, reklāmas un sadarbības līgumiem, ko 
līdz šim rūpīgi slēpa. Tāpat valdēm būs jāap
stiprina zemes un nekustamā īpašuma nomas 
maksas noteikšanas principus, maksas apmē
ru un nomas līgumu noslēgšanas kārtību, kas 
viesīs brīvostas uzņēmumiem un potenciāla
jiem sadarbības partneriem lielāku pārskatā
mību, atvieglos jaunu nomas līgumu noslēg
šanu un mazinās neskaidrības.

Ventspils Brīvostas pārvaldes valdei turp
māk valdes sēdēs jāizskata arī valdei adre
sētos komersantu iesniegumus par to darbī
bu brīvostā. Tas ministrijas ieskatā palīdzēs 
uzņēmējiem, tiks dota iespēja sniegt savu 
viedokli jautājumos, kas tieši saistīti ar to 
saimniecisko darbību, kas līdz šim bija igno
rēts. Visbeidzot, nāksies arī pilnveidot iekšē
jās kontroles procedūras un izveidot iekšē
jā audita struktūrvienību funkcionālā valdes 
pakļautībā. Tāpat būs jāapstiprina korupcijas 
novēršanas politiku un jāuzrauga tās īsteno
šanu praksē, bet korupcijas novēršanas noli
kumu un ikgadējo pārskatu jāpublicē savā 
mājaslapā. 

Kā zināms, kopš 1. septembra lielo ostu 
vadības algas samazināsies aptuveni par 
ceturto daļu. To paredz jūnijā valdība atbalstī
tās izmaiņas ostu valdes locekļu atalgojuma 
regulējumā. Tas nozīmē, ka šobrīd Ventspils 
brīvostas valdes priekšsēdētāja mēnešalga ir 
samazināta līdz 2917 eiro, tātad alga 2019. 
gadā ir samazināta par 1067 eiro. 
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Pašvaldībām plānāks 
budžets
Finanšu ministrija rosina turpmāk pašval
dībām neparedzēt 19,6% no kopbudžeta 
nodokļu ieņēmumiem, kā tas ticis prak
tizēts līdz šim. Pašvaldībām nodrošinās 
stabilu, reģionālā dalījumā sabalansētu 
finansējumu, paredzot, ka speciālā dotā
cija 2020., 2021. un 2022. gadā nebūs 
mazāka par 148 miljoniem eiro pie IIN 
sadalījuma starp pašvaldību un valsts 
budžetu 80% un 20%.  

Atjauno krimināllietu 
pret Truksni
Ģenerālprokuratūra atjaunojusi apsū
dzību pret Jūrmalas domes priekšsē
dētāju Gati Truksni lietā par Zaļo un 
Zemnieku savienības iespējamu neliku
mīgu finansēšanu un dokumentu vilto
šanu. Iepriekš lieta tika izbeigta, taču 
virsprokurors lēmumu atcēla un lika tur
pināt izmeklēšanu.

Policija izmeklēs 
VM iepirkumus
Pēc Veselības ministrijas iesnieguma 
Valsts policijā ir ierosināts kriminālpro
cess par aizdomām par krāpšanos infor
mācijas un komunikācijas tehnoloģiju 
iepirkumos. Radās aizdomas par neeksis
tējošo produktu iegādi un par cita uzņē
muma ražotā produkta “pārpakošanu” 
un piedāvāšanu par krietni lielāku cenu. 
Nacionālā veselības dienesta direktore 
Inga Milaševiča pirms nedēļas atkāpās 
no amata.

Investīcijās ievērojami 
atpaliekam
Latvijā uzkrāto ārvalstu investīciju apjoms 
ir pārsniedzis 15 miljardus eiro, tomēr 
mēs šajā ziņā joprojām ievērojami atpa
liekam no Igaunijas un Lietuvas. Igaunijā 
investīcijas ir 25 miljardi eiro, Lietuvā  
18 miljardi eiro. Investorus bieži atbai
da pašvaldību iedzīvotāju nostāja neļaut 
attīstīt projektus konkrētā teritorijā.

Ārstēs no telefoniem 
atkarīgos
Saeimā otrajā lasījumā atbalstīti likuma 
grozījumi, kas paredz, ka valsts nodro
šina sociālo rehabilitāciju pilngadīgām 
personām un bērniem, kuriem ir izvei
dojusies atkarība no jaunajām tehnolo
ģijām. Līdz šim lielākoties sociālā rehabi
litācija tiks sniegta par ziedotāju līdzek
ļiem. Grozījumi vēl jāpieņem trešajā, 
galīgajā lasījumā.

Strauji aug Riekstiņa 
bagātība
“Dienas Bizness” publiskotajā bagātā
ko cilvēku sarakstā pirmajā vietā otro 
gadu pēc kārtas ierindojies linformāci
jas tehnoloģiju uzņēmuma “Mikrotīkls” 
līdzīpašnieks Arnis Riekstiņš, kura bagātī
ba sasniegusi 202 mlj. eiro, gadā pieau
got par 30 miljoniem eiro. Ar 120 miljo
nu eiro bagātību seko “Rietumu bankas” 
līdzīpašnieks Leonīds Esterkins un paš
likvidācijas stadijā esošās “ABLV Banka” 
līdzīpašnieks Ernests Bernis.

Fotoradaru nākotne 
neskaidra
No stacionāro fotoradaru sodiem valsts 
budžetā tiek iegūts mazāks finansē
jums nekā sākotnēji plānots, līdz ar to 
esošo fotoradaru turpmāka darbība un 
jaunu fotoradaru iegāde ir zem jautāju
ma zīmes, brīdināja Iekšlietu ministrija. 
Mazāk iekasēts arī tādēļ, ka augusi auto
vadītāju disciplīna satiksmes noteikumu 
ievērošanā.

Par rindām uz valsts apmaksātām kon-
sultācijām pie ārstiem speciālistiem 
dzirdēti nebūt ne tie labākie stāsti.  Arī 
Nacionālā veselības dienesta tīmekļa 
vietnē www.rindapiearsta.lv redzams, 
ka rindā pie ārsta speciālista iespējams 
gaidīt pat 575 dienas!* Tomēr, ja vienā 
ārstniecības iestādē uz valsts apmaksā-
tu konsultāciju ir jāgaida ilgi, tad citā 
pie attiecīgā speciālista iespējams tikt 
teju tanī pašī dienā. Kā ir Ventspilī?

Rudens ir ražas laiks. To var teikt arī 
par ziņu, ka septembrī Ventspils pil-
sētas slimnīcā pasaulē nācis lielā-
kais jaundzimušo skaits šajā gadā.
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Lai arī nedēļas nogalē debe-
sis vēl klās mākoņu sega un 
līņās, vietnē Gismeteo publis-
kotā informācija rāda, ka jau no 
sestdienas gaiss kļūs siltāks.

B 
rīvdienās gaiss iesils līdz +14, 
+13 grādiem, diemžēl prog
noze sola arī lietu. +13 grādus 
un lietu mums nesīs arī jaunās 
needēļas pirmā diena. Toties 

jau otrdien lietutiņš vairs tikai rasinās, 
arī mākoņu  sega klūs plānāka, un gaisa 
temperatūra būs +15 grādi. Trešdien un 
ceturtdien Gismeteo prognoze sola +14 
grādus. Taču ja trešdien gaidāms sauss 
laiks, tad ceturtdiena nāks ar lietusgā
zēm, zibeņiem un pērkoniem.  Toties 
visa nedēļas nogale no piektdienas līdz 
pat svētdienai solās būt +14, +15 grādu 
silta, valdīs mainīgs mākoņu daudzums, 
nelīs.

Arī naktis vēl solās būt samērā siltas 
– gaisa temperatūra turēsies +10, +13 
grādu robežās.

Kļūs siltāks!

Septembrī – lielākais jaundzimušo 
skaits šogad

Kā 
informēja Ventspils pilsē
tas Dzimtsarakstu noda
ļā, SIA “Ziemeļkurzemes 
reģionālā slimnīca” 
Dzemdību nodaļā Ventspilī 

pagājušajā mēnesī piedzimuši kopumā 36 
mazuļi. Tik daudz bērnu šogad Ventspils 
slimnīcā vēl nebija dzimuši. Šajā ziņā šis 
gads ir pārspējis pagājušā gada rekordu, 
kad janvārī Ventspils slimnīcā dienasgais
mu ieraudzīja 35 bērniņi. Tomēr vēl ražī
gāks bijis 2017. gads, kad augustā piedzima 
40 mazuļi.

16 no 36 mazuļiem ir puisēni, bet 20 – 
meitenītes. Te gan jāatzīmē, ka 16 bērniņi 
nākuši pasaulē nereģistrētā laulībā, proti, 
vecāki dzīvo kopā, taču nav precējušies. 
Viens mazulis reģistrēts bez ziņām par tēvu. 
Pirmie bērni ģimenē ir 13, otrie – 10, bet 
astoņi puikas un meitenes ir kā trešie bēr
niņi ģimenē. Trīs ģimenēs pasaulē nācis jau 

ceturtais mazulis, bet pa vienam – kā piektā 
un sestā atvase. Tātad, Ventspilī un novadā 
dzīvo arī daudz daudzbērnu ģimeņu.

Ne visi 36 mazuļi kļuvuši par jaunajiem 
ventspilniekiem. Ventspils pilsētā deklarē
ti 28 no jaundzimušajiem, kamēr pieci – 
Ventspils novadā, bet pa vienam – Rīgā, kā 
arī Alūksnes un Pāvilostas novados.

Kopējā demogrāfiskā bilance ir arvien 
negatīva, jo jaundzimušo skaits arvien atpa
liek no mirušo skaita. Septembrī Ventspils pil
sētā sastādīti 42 miršanas reģistri. 

Septembrī reģistrēta arī 21 laulība. 
Dzimtsarakstu nodaļas Laulību zālē svinīgi 
laulību reģistrēja 20 pāri un viens pāris laulī
bu reģistrēja Livonijas ordeņa pilī. 

Cik garas ir rindas pie valsts 
apmaksātiem speciālistiem Ventspilī?

V 
iens no nenoliedzamiem 
Ventspils pilsētas plusiem medi
cīnas pakalpojumu pieejamības 
ziņā ir Ziemeļkurzemes reģio
nālās slimnīcas Ventspils filiāle. 

Saskaņā ar rindapiearsta.lv informāciju, uz 
tādām manipulācijām, kā, piemēram, elek
trokardiogrāfija, mammogrāfija, locītavu un 
citu orgānu ultrasonogrāfija, fibrogastro
skopija, rentgenoloģija gaidīšanas laiks ir 0 
dienas. Respektīvi, tās pieejamas uzreiz. 0 
dienas kā gaidīšanas laiks uzrādīts arī pie 
tādiem speciālistiem kā anesteziologs, vis
pārējais ķirurgs, narkologs, internists, infek
tologs un pediatrs. Vēl rindas nav tādiem 
pakalpojumiem kā vispārējā masāža bēr
niem, citi fizikālās medicīnas pakalpoju
mi, vispārējā ķirurģija, iekšējās slimības un 
neiroloģija dienas stacionārā. Arī Ventspils 
poliklīnikā tādām manipulācijām kā  elek
trokardiogrāfija, mammogrāfija, veloergo
metrija (Ziemeļkurzemes reģionālās slim
nīcas Ventspils filiālē – 14 dienas), osteo
densitometrija vai rentgenoloģija gaidīšanas 
laiks ir 0 dienas. Tas pats attiecas arī uz tādu 
ārstu speciālistu konsultācijām kā onkologs 
ķīmij terapeits, dermatovenerologs, narko
logs, psihiatrs, otolalringologs.

Savukārt pie fizioterapeita, uz vispārējo 
masāžu bērniem un pie traumotologa orto
pēda  jāgaida jau 12 dienas, pie alergologa 
– 24 dienas, uz ginekologa konsultāciju – 35 
dienas. Ziemeļkurzemes reģionālās slimnīcas 
Ventspils filiālē uz ginekologa konsultāciju 
jāgaida pat 45 dienas. Tiesa, Ventspilī ir vai
rākas ārsta prakses, kur ginekologa konsul
tācija pieejama ar 0 dienu gaidīšanas perio
du, un ir arī tāda, kur konsultācija jāgaida 
80 dienas. Plaša laika amplitūda ir arī valsts 

apmaksātiem zobu higiēnas, protezēšamas 
un zobārstniecības pakalpojumiem – sākot 
no 0 līdz pat 90 dienām. Jāatgādina, ka 
zobārstniecības pakalpojumi no valsts budže
ta līdzekļiem pilnā apjomā tiek apmaksāti 
bērniem līdz 18 gadu vecumam, un, atkarībā 
no gadu skaita, bērniem reizi vai divas gadā 
valsts apmaksā arī zogu higiēnas izdevumus. 
Valsts apmaksā arī zobu protezēšanu ar izņe
mamām plastmasas protēzēm Černobiļas 
atomelektrostacijas avārijas seku likvidēša
nas dalībniekiem. Visiem pārējiem maciņš 
jāver vaļā pašiem.

Interesantas laika robežas ir arī valsts 
apmaksāto medicīnas pakalpojumu pieeja
mībai Diabētiskās pēdas aprūpes kabine
tos – sākot no 10 (SIA “Dziedinātava”) līdz 
120 dienām (Ventspils poliklīnika). Tiesa, kā 
uzrāda rindapiearsta.lv meklēšanas rezultāti, 
šis veselības aprūpes pakalpojums pieejams 
vien divās ārstniecības iestādēs.

Visilgāk – 120 dienas – Ziemeļkurzemes 
reģionālās slimnīcas Ventspils filiālē jāgaida 
uz tādiem ārstniecības pakalpojumiem kā 
doplerogrāfija gan kājas, gan galvas un kakla 
asinsvadiem, elektroencefalogrāfija, magnē
tiskā rezonanse un ārstu speciālistu oftalmo
loga, audiologopēda, ergoterapeita, fiziote

rapeita, nefrologa konsultācijas. Tikpat ilgi 
jāgaida arī valsts apmaksāta rehabilitācija 
dienas stacionārā un otolaringoloģija dienas 
stacionārā pieaugušajiem. Savukārt uz oftal
moloģiju dienas stacionārā Ziemeļkurzemes 
reģionālās slimnīcas Ventspils filiālē jāgai
da pat 365 dienas. Arī Ventspils poliklīnikā 
valsts apmaksāta konsultācija pie oftamolo
ga iespējama vien pēc 120 dienām.

Šajā rakstā nav uzskaitīti tuvu ne visi valsts 
apmaksātie veselības aprūpes pakalpojumi, 
to pieejamība un rindu garums Ventspilī. Taču 
katrā ārsta specialitātē situācija ir ļoti atšķi
rīga, un arī rindu garums ārstniecības iestā
dēs būtiski atšķiras. Tāpēc NVD tīmekļa viet
nē rindapiearsta.lv ikviens var izvēlēties sev 
nepieciešamo ārstu speciālistu vai izmeklē
jumu, kā arī uzzināt vai un kādas attiecīga
jā pilsētā vai novadā uz attiecīgo pakalpoju
mu ir gaidīšanas rindas, un kur pakalpojumu 
iespējams saņemt ātrāk. Atcerieties, ja valsts 
apmaksāta veselības aprūpes pakalpojuma 
saņemšanai vienā ārstniecības iestādē jāgai
da rindā, pacientam ir tiesības vērsties citā 
ārstniecības iestādē, kur gaidīšanas rindas 
nav vai tā ir mazāka. 

*Dati par valsts apmaksāto medicīnas 
pakalpojumu pieejamību uz 1. septembri. 
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BK “Ventspils” 
samaļ Liepāju

BK Ventspils ar uzvaru uzsāka cīņu par 
pērn izcīnītā Latvijas – Igaunijas basket
bola līgas čempionu titula aizstāvēša
nu, viesos ar 97:46 sagraujot Liepāju. 
Uzvaras liktenis tika izšķirts spēles sāku
mā: Ventspils klubs uzvarēja 1.ceturtdaļu 
ar 33:5, bet pēc 1. puslaika tablo vēstīja 
jau 64:15.

Futbola izlasē vairs 
neviena no Ventspils

Latvijas futbola izlases galvenais tre
neris Slaviša Stojanovičs nosaucis to fut
bolistu vārdus, kuri kandidātu lokā cīnī
sies par vietu komandas sastāvā gai
dāmajās 2020.gada Eiropas čempionā
ta kvalifikācijas spēlēm, taču šoreiz pat 
pretendentu vidū vairāk nav neviena no 
FK “Ventspils” rindās spēlējošajiem fut
bolistiem. Iepriekš kandidātu vidū bija 
trīs spēlētāji.

Palmeika paliek 
vien 18. vietā

Ventspils Olimpiskās komandas šķēp
metēja Madara Palameika neveiksmīgi 
startējusi pasaules vieglatlētikas čem
pionātā Katarā, kur ierindojās vien 18. 
vietā. Kvalifikācijas sacensībās viņas 
tālākais metiens bija 59,95 metrus tāls, 
taču ar to bija daudz par maz, lai tiktu 
finālā.

Macuks palīdz 
pārrakstīt vēsturi

Nīderlandē aizvadītajā Nāciju kausā 
motokrosā visu laiku augstāko vietu izcī
nīja Latvijas izlase, ierindojoties 8.vietā. 
Latvijas izlases komandā startēja arī 
Ventspils kluba “Rodeo” braucējs Toms 
Macuks.

Trijniekā Francijā
Autosporta komanda “Tempo 24H”, 

kuras sastāvā brauc ventspilnieki Igors 
Skoks, Rūdolfs Skoks un Arvis Piķis, 
izcīnījuši 3. vietu 24 stundu autosacīk
stēs Francijā “24 Heures Tout Terrain de 
France”.

Jātniekiem zelts un sudrabs
Kleistos notikušajā Latvijas Jātnieku 

federācijas kausa izcīņas ceturtā, izšķiro
šā posma sacensībās šķēršļu pārvarēša
nā JSK “Demora” izcīnīja vairākas meda
ļas. Zelts Alisei Lūsei ar Džoanu un sud
rabs Annai Čakstiņai ar Veto. Amatieru 
kopvērtējumā Undai Egendorfai ar Lēdiju 
sudraba medaļa.

SPORTA ĪSZIŅAS

Aizvadītajā nedēļas nogalē Ventspils 
sporta dzīvē bija ļoti saspringta ar 
svarīgiem notikumiem. Tomēr lie-
lās cerības uz priecīgiem brīžiem vai-
roja tikai hokejisti, kamēr futbolis-
ti un basketbolisti zaudēja kā svarī-
gus punktus, tā principiālu maču.

Mūsdienās vitamīni tiek uzskatīti gandrīz vai par panaceju pret visām kaitēm. Aptieku reklāmās, pārdošanā pa tele-
fonu un vēl pa citiem informācijas kanāliem mums stāsta, ka  vitamīnu trūkums vainojams pie daudzām kai-
tēm, un, lai no tām izbēgtu, steigšus jāsāk uzņemt to vai citu vitamīnu. Ventspilnieks.lv pēta, vai   vitamīni tie-
šām ir tādi brīnumlīdzekļi, par kādiem tie nereti tiek reklamēti, un kāds īsti ir katra vitamīna uzdevums?

 HK “VENTA2002” AICINA:

Tiekamies 
Ventspils ledus hallē

NĀC ATBALSTI SAVĒJOS!!!
Mūs atbalsta:

 
uz 2019./2020. sezonas LHF 

čempionātu spēlēm
Latvijas bērnu un 

jauniešu čempionāts

SESTDIEN – 2019. gada 12. oktobrī

plkst. 15.45

U-13 komandu spēle
HK Venta 2002 – LSSS 2

SVĒTDIEN – 2019. gada 13. oktobrī

plkst. 13.15

U-11 komandu spēle
HK Venta 2002 – 

Prizma/Pārdaugava U10

“VENTA 2002” atkal prieks, 
basketbolā un futbolā – bēdas

“VENTA 2002” GRAUJ 
UN KĀPJ AUGŠUP

Otro pārliecinošo uzvaru Junioru Attīstības 
hokeja līgas (JAHL) čempionāta spēlēs svi
nējuši Ventspils hokeja kluba “VENTA 2002” 
spēlētāji, kuri savā laukumā ļoti svarīgā mačā 
ar 6:1 apspēlēja “DLSS” hokejistus. 

Rezultāts tika atklāts jau ceturtajā minū
tē, kad vārtus mājinieku labā guva Roberts 
Siliņš. Līdz 2. trešdaļas sākumam viesi turē
jās pretī ventspilnieku uzbrukumiem, taču 
tad Artūram Krumholcam un Kristeram 
Bergmanim līdz 30. minūtei izdevās gūt vār
tus un izvirzīt laukuma saimniekus vadībā jau 
ar 3:1. Nedaudz intriga atjaunojās 2. perioda 
beigu daļā, kad viesi vienus vārtus atguva, 
taču pēdējā trešdaļā mājinieki vēl trīs rei
zes raidīja ripu viesu vārtos: pa reizei izcēlās 
Renārs Kamergrauzis, Kristofers Dāvis Kariņš 
un Elviss Kaimiņš.

Edgaram Cgojevam šajā spēlē trīs rezulta
tīvas piespēles. Viņš ar pieciem vārtiem un 
četrām piespēlēm ir līgas otrais rezultatīvā
kais spēlētājs.

Kopvērtējumā ventspilnieki pēc šīs uzvaras 
ar deviņiem punktiem četrās spēlēs pakāpās 
uz 3. pozīciju. Punkts vairāk ir nupat uzvarē
tajiem “DLSS”, kuri gan aizvadījuši par spēli 
vairāk. Līderi ar 11 punktiem četrās spēlēs ir 
“LSSS”/HK “Liepāja”.

Nākamo spēli “VENTA 2002” aizvadīs sest
dien, kad viesos tiksies ar “Mārupe”/”AKO”.

Pie uzvaras Latvijas Bērnu un jaunie
šu hokeja čempionāta spēlē U11 vecuma 
grupā “VENTA 2002” savā laukumā uzņēma 
“JLSS U11 B” vienaudžus un pieveica viņus 
ar 4:2. B grupas kopvērtējumā mazie spē
lētāji ar septiņiem punktiem četrās spēlēs 
ir devītie.

OTRAIS PĒRIENS NEDĒĻAS LAIKĀ 
RADA TRAUKSMI BASKETBOLA 
KLUBA VADĪBĀ

Basketbola klubs “Ventspils” jauno sezo
nu iesācis pagalam neveiksmīgi, varētu pat 
teikt – katastrofāli. Īsā laikā ventspilnieki pie
dzīvojuši jau otro sāpīgo zaudējumu, šoreiz 
Latvijas – Igaunijas basketbola līgas turnī
rā, savā laukumā ar 89:93 piekāpjoties BK 
“Ogre”.

Šī bija ventspilniekiem otrā spēle šajā tur
nīrā jaunajā sezonā, kurā Ventspils klubs ir 
pašreizējie līgas čempioni. Spēlē ventspil
nieki bija favorīti, taču atšķirībā no ogrē
niešiem, kuriem šosezon saglabāts pērnā 
gada komandas kodols, "Ventspilij" sastāvs 
ir lielā mērā pilnīgi jauns. Turklāt ventspil
niekus trenē līdzšinējais Ogres treneris Artūrs 
VisockisRubenis.

Spēle bija ļoti spraiga visu tās gaitu, taču 
mača beigu daļā mājiniekiem bija labs pār
svars arī punktu ziņā 71:61. Taču beigās pār
svars tika izsēts, bet cīņas galotnē arī netika 
nosargāts minimālais pārsvars. Vēl Ronaldam 
Zaķim izdevās gūt punktus un panākt māji
niekiem vadību ar 89:86, taču ar to lauku
ma saimnieku spēle apstājās. Viesi guva vai
rākus punktus un beigās atstāja mājiniekus 
zaudētājos.

Ventspils komandai šis ir otrais sāpīgais 
zaudējums īsā laikā. Iepriekšējā šīs līgas 
mačā gan tika sabradāta Liepājas koman
da (97:46), taču pirms tam Ventspils divreiz 
zaudēja Ungārijas čempioniem un neiekļuva 
FIBA Čempionu līgā, lai gan bija šī dueļa favo
rīts. Zem katras kritikas tika aizvadīts atbildes 

mačs Ventspilī, kurā mājinieki kapitulēja ar 
55:73... Runā, ka pār jaunā trenera galvu jau 
esot savilkušies pirmie negaisa mākoņi no 
kluba prezidenta un vadības puses.

SUDRABS ZAUDĒTS. VAI IZDOSIES 
NOSARGĀT VISMAZ BRONZU?

Šāds jautājums pēdējo nedēļu laikā sācis 
nodarbināt ne vienu vien sporta cienītāju 
Ventspilī. Vēl nesen Ventspils futbola klubam 
bija visas iespējas apsteigt priekšā esošo RFS 
un ar mačiem pret nomināli vājākiem klu
biem nostiprināties sudraba medaļu pozīcijā. 

Reālajā dzīvē situācija izvērtās diametriāli 
pretēja. Proti, Fk “Ventspils” ar neizšķirtiem 
rezultātiem zaudēja daudzus svarīgus punk
tus, kā arī piedzīvoja zaudējumus. Nelaimju 
sērga turpinājās arī pēdējā spēlē, kurā vie
sos knapi nosargāja neizšķirtu pret vājā
ko komandu BFC “Daugavpils” – 1:1. Mača 
galotnē tikai laimīgas sagadīšanās dēļ vents
pilnieki nezaudēja vārtus un paglābās jo nul
lītes tabulā.

Pēc šī kārtējā neizšķirta FK “Ventspils” 
ir praktiski zaudējis izredzes iegūt sudraba 
medaļas, jo no otrajā vietā esošā RFS atpa
liek jau par astoņiem punktiem. Vēl pirms 
dažām spēlēm ventspilniekiem bija iespēja 
apsteigt konkurentus, taču sekoja zaudēju
mi un neizšķirti nomināli vājākiem pretinie
kiem. Četri punkti mazāk un spēle rezervē ir 
Jūrmalas “Spartakam”, kas arī pēdējā laikā 
zaudējis svarīgus punktus. Visdrīzāk, ka tieši šo 
komandu starpā tiks sadalītas bronzas godal
gas. Pēdējās spēlēs čempionātā Ventspilij pre
tiniekos līderi “Riga FC” un RFS... 

Vitamīni – ir vai nav 
brīnumlīdzekļi?

N 
enoliedzami, ka vitamīni ir cil
vēka dzīvībai svarīgi, un bez 
tiem mūsu ķermenis vienkārši 
pārstātu darboties. Tie aizsar
gā organismu no mazasinības, 

rahīta un cingas. Ja vitamīnu pietrūkst – tiek 
traucēta sirds, aknu, galvas smadzeņu, ādas 
funkcijas, pazeminās organisma pretošanās 
spējas vīrusiem un citām infekcijām.

Vairākums cilvēku ikdienā vitamīnus 
uzņem ar pārtikas produktiem. Taču mēdz 
būt situācijas, kad nepieciešamas vitamī
nu atbalsta trieciendevas, piemēram, grūt
niecēm, zīdaiņiem un maziem bērniem, kā 
arī veciem cilvēkiem, kam veselības vai citu 
iemeslu dēļ jāierobežo uzturs. Taču, vai vita
mīniem tiešām piemīt visas tās brīnumainās 
spējas, kuras tiem nereti piedēvā reklāma?

BIEŽĀK UZDOTIE JAUTĀJUMI 
PAR VITAMĪNIEM

Vai vitamīnu superdevas spēj aizkavēt 
organisma novecošanu?

Pat ēdot vitamīnu tabletes saujām (kas, 

starp citu, ir kaitīgi), pagriezt bioloģisko 
pulksteni atpakaļgaitā nav iespējams. Ja B 
un C vitamīnu nieres pārstrādā itin viegli, tad 
A, D un E vitamīns uzkrājas organismā un ar 
laiku var kļūt veselībai bīstami.

Ko vitamīni dara organismā?
Vitamīniem ir ļoti svarīga loma organismā 

notiekošajās bioķīmiskajās reakcijās, tie vei
cina normālu vielmaiņu.

Vai eksistē kāds seksualitāti vairojošs 
vitamīns?

Par seksa vitamīnu nereti tiek dēvēts E 
vitamīns, taču tā iespējas šajā jomā nav 
zinātniski pierādītas.

Vai vitamīni spēj padarīt ādu jaunāku?
Nereti tā tiek apgalvots. Taču speciālistu 

attieksme pret apgalvojumiem, ka vitamīnus 
saturošie krēmi spēj atjaunot novecojušās 
šūnas, ir skeptiska. Ar vitamīniem bagātinā
tie krēmi var palīdzēt ādai ilgāk saglabāties, 
nevis atgriezt jaunību.

Kādi vitamīni nepieciešami matiem?
Matiem ļoti būtiski ir B grupas vitamīni – 

tos satur pilngraudi, raugs, aknas.

Vai tiesa, ka vitamīni palīdz cīnīties pret 
vēzi?

Joprojām zinātnieki ļoti centīgi pēta, kādas 
varētu būt A un E vitamīna iespējas aizsardzī
bā pret audzējiem. Tomēr praktisku sasnie
gumu šajā jomā vēl nav.

BLAKUSIEDARBĪBA
Ārsti brīdina, ka pārāk liela vitamīnu un 

minerālvielu deva var izraisīt nopietnas 
blakusiedarbības.

Lielas A vitamīna devas grūtniecības laikā 
var izraisīt iedzimtus defektus auglim, arī 
nopietni kaitēt aknām un galvas smadze
nēm, izraisīt sāpes locītavās.

Ja mēneša laikā D vitamīna nepieciešamo 
diennakts devu pārsniedz par 10 mikrogra
miem, tas var kaitēt nierēm un izraisīt bīsta
mu kalcija daudzuma paaugstināšanos. Paši 
pirmie simptomi ir slikta dūša un slāpes.

C vitamīna deva, lielāka par 1000 mg 
dienā, var izraisīt caureju, bet reizēm rosināt 
akmeņu veidošanos nierēs. Ikdienas norma 
sievietēm un vīriešiem ir 60 miligramu. 
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ja vien tiek saņemta atbilstoša ārstēšana un aprūpe. Spilgts 
piemērs tam ir pasaulslavenais angļu zinātnieks, teorētiskās 
fizikas korifejs Stīvens Viljams Hokings, kas ar līdzīgu diagnozi 
nodzīvoja līdz 76 gadiem, piecdesmit no tiem veltījot zinātnei.

NĀKOTNE SAGRŪST DAŽĀS DIENĀS
Ol esjai talanti ir daudz piezemētāki, un arī materiālās iespē

jas savas veselības glābšanai minimālas, taču gan tuvinieki, 
gan draugi jau ir apliecinājuši, ka darīs iespējamo, lai Oļesja 
vēl ilgi būtu kopā ar viņiem. Kā nepelnītu likteņa netaisnību 
novērtējot to, ka viņa taču tikai pavisam nesen bija atradusi 
sirds darbu uz pasažieru prāmja, kas kursē starp Nineshamnu 
Zviedrijā un Ventspili, un beidzot gribēja atļauties dzīvot un 
strādāt ne tikai algas dēļ, bet arī savam priekam un turpināt 
iemīļotos ceļojumus pa pasauli. Viss sagruvis nedaudzās die
nās, kad “Scottish Wiking” stjuarte Olesja, kurai ir medmā
sas izglītība un arī prakse, konstatējusi – roka ar grūtībām spēj 
noturēt krūzīti ar kafiju. Vizītes pie speciālistiem Ventspilī, Rīgā 
un Maskavā noslēgušās ar konsīlija slēdzienu, kas pieļauj vis
ļaunāko. Visvairāk biedējis nezināmais, jo par tik retu slimību 
pat daudziem mediķiem bijis tikai vispārējs priekšstats, tāpat 
kā par iespējām to ārstēt.   

INVALĪDAM NEPACEĻAMA CENA
“Lai gan franču neirologs Žans Martēns Šarko ļauno kaiti 

aprakstījis jau 1869. gadā, pasaulē joprojām nav izgudro
tas zāles, ar kurām to dziedināt,” Olesja stāsta, cik izmisī
gi un neatlaidīgi informāciju par efektīviem medikamentiem 
klaušinājusi pie ārstiem, meklējusi internetā un medicīniska
jos izdevumos, taču kā gandrīz vai vienīgo atradusi un viņai 
arī izrakstīts  “Rilutek”, kuram ir arī ģenēriskie analogi. Tas ir 
Latvijā  reģistrēts un arī valsts apmaksāts medikaments. Olesja, 
protams, pētījusi atsauksmes un konstatējusi, ka šīs zāles neiz
ceļas ar efektivitāti un, tāpat kā daudziem citiem pacientiem, 
nav pieņemams viņas organismam. Gaiļezera slimnīcā viņai 
ieteikts lietot tolaik Latvijā pieejamās, Japānā radītas jaunā
kās paaudzes zāles “Radicava”, kas būtiski palēninātu slimī
bas gaitu.

“Diemžēl, to cena man, 2. grupas invalīdam, nav paceļama, 
jo pusgada laikā mērāma divpadsmit tūkstošos eiro. Pirms sli
mošanas strādāju vienkāršu darbu Pārventas slimnīcā un uz 
dzelzceļa, lielā mērā viena audzināju dēlu, tāpēc uzkrājumi 
nebaltai dienai neveidojās. Paldies draugiem, kuri palīdzēja 
stāties sakaros ar fondu “Ziedot.lv”, ar tā starpniecību zināmi 
un sveši ļaudis saziedoja līdzekļus divu zāļu devu iegādei, kuru 
pietiek diviem mēnešiem. Bet katram turpmākajam mēne
sim atkal vajadzēs divus tūkstošus. Zinu, ka vecāki un māsa 
Svetlana manis dēļ jau no daudz kā ir atteikušies. Iespēju robe
žās mani atbalsta draugi un dēls Aleksandrs – viņš ir mehatro
nikas speciālists un strādā Vācijā, bet ar to  nepietiks ilgākam 
laikam,” Olesja ir reāliste un neprasa no sev tuviem cilvēkiem 
neiespējamo.

TAUTĀ TAI NOSAUKUMA NAV
“Esmu pareizticīgs cilvēks, bet reizēm pieļauju ķecerīgas 

domas: Dievs, kāpēc Tu mani pārbaudi ar šādu pasaulei neiz
protamu slimību? Zinu, cik saprotoši un līdzcietīgi var būt cil
vēki, kad kādam jāpalīdz vēža ārstēšanā, sirds vai plaušu pār
stādīšanā, ugunsgrēku gadījumos un pazudušu cilvēku mek
lēšanā. Kā lai ceru uz plašāku palīdzību, ja manai slimībai pat 
nosaukuma tautā nav? Un tikai speciālisti varbūt atradīs sta
tistiku, cik cilvēku no tās Latvijā cieš, cik varbūt tomēr atlabst, 
kāda ir viņu dzīvildze un apstākļi finiša taisnē. Tie nav pārme
tumi veselajiem par intereses trūkumu, jo arī pati tikai nesen 
internetā uzzināju, ka līdzīgu traģēdiju piedzīvojuši pazīstami 
sportisti, mākslinieki un vienkāršāku darbu darītāji, bet ASV ar 
to cīnās līdz pat 20 000 cilvēku.

KAD NAV, KO ZAUDĒT  
Traģiskākais, ka ražotāji šā gada maijā ir atsaukuši “Radicava” 

reģistrācijas apliecības pieteikumu, jo atbilstošas instances ir 
apstrīdējušas medikamenta efektivitāti un nekaitīgumu. Tāpēc  
šīs zāles Eiropā “pa tiešo” vairs nav nopērkamas,” Olesja stās
ta, ka ir atradusi iespēju tās dabūt no Japānas, kas nav lētā
kais ceļš. 

“Saprotu, ka pacientiem nedrīkst piedāvāt pilnībā nepār
baudītas zāles, kurām var atklāties negaidītas blaknes. Bet ja 
man jāizvēlas starp ilgu, mokošu aiziešanu nebūtībā un zālēm, 
kuras speciālisti vēl pilnībā nav akceptējuši, es izvēlētos pēdē
jo. Jo zaudēt man vairs nav ko, varu tikai (varbūt?) vinnēt. 
Internetā sarakstos ar likteņa biedriem Sibīrijā, Ukrainā, arī 
Latvijā, un zinu, ka neviennozīmīga attieksme ir arī pret šīm 
zālēm, bet man tās jūtami palīdz,” Olesja neslēpj bažas, ka sli
mība var būt ātra un nežēlīga.

BEZ PAZEMOJOŠAS ŽĒLOŠANAS
“Vairs nespēju ar labo roku aizpogāt mēteli, nogurstu pat 

neilgā  pastaigā, kaut vēl tikai pirms dažiem mēnešiem tādas 
varēju turpināt stundām. Jāaizmirst par sēņu lasīšanu un mak
šķerēšanu, kas man tik ļoti patika kopš bērnības, kad vēl dzī
vojām Stendē. Un tomēr ik reizes pēc intravenozo pilināšanu 
sērijām, ka ilgst desmit dienas pēc kārtas, jūtos kaut nedaudz 
stiprāka emocionāli un fiziski. Un no procedūru kabineta aizeju 
ar varbūt naivu, bet tomēr cerību – bet ja nu tieši man šīs zāles 
palīdzēs – kaut ne pilnībā izveseļoties, tad nodzīvot līdz laikam, 
kamēr tiks radītas citas, iedarbīgākas,” visu dzīvi pavadījušai 
medicīniski, sadzīvē un darbā palīdzot citiem, Olesjai grūti pie
ņemt, ka tagad aprūpējamās lomā var nonākt viņa. Sieviete 
ar pateicību piemin tuviniekus un draudzenes Tatjanu, Karinu 
un Nataļju, ar kurām kopā ilgus gadus strādāts uz dzelzceļa. 
Kā galveno šai saskarsmē nosaucot viņu iejūtību un labestīgo 
humoru, nevis cilvēka cieņu pazemojošu žēlošanu un apčubi
nāšanu vietā un nevietā. 

SĀPĪGĀS PĀRDOMAS 
“Slimība man likusi it kā no malas paskatī

ties uz dzīves vērtībām un līdz šim sastapta
jiem cilvēkiem. Nepārprotiet, nebūt negata
vojos finišam, šis vēl nav “skats no debesīm”, 
bet cik tomēr sīkas šķiet daudzas lietas, mērķi 
un panākumi, ja tām pieliek mūžības olek
ti. Karjera, nauda un vara nav tā vērtas, lai 

pazaudētu kaut vienu īstu draugu, noliktu malā labu, neizlasī
tu  grāmatu vai neredzētus atstātu skaistus dabas skatus svešā 
zemē,” Olesja stāsta, ka tādas pārdomas parasti atnāk biežajās 
bezmiega naktīs. 

Nelielajā dzīvoklītī Pārventā pie viņas pārvākusies viena no 
labākajām draudzenēm Karina kopā ar atraktīvo un jautro īru 
terjeru Josiku. Ne tik daudz apstākļu spiesta, cik nolūkā emo
cionāli balstīt bijušo darba kolēģi, jo sadzīves rūpes Olesja cen
šas kārtot pati. Labi arī Josikam kurš šeit sastapis dzīvokļa saim
nieces mīluli, dižciltīgo Krievijas zilo kaķi Bentliju, kura senči 
pagātnē izklaidējuši un no ļaunas acs sargājuši ne vien carus, 
bet dāvināti arī Anglijas karalienei.  

KĀPĒC AR MANI UN TAGAD
“Labestības lāsītes, kas satek manu cerību kausā, tiekoties ar 

tuviniekiem un draugiem, pagaidām līdzsvaro melnā izmisuma 
trauku, kas piepildās vientulības stundās. Pieļauju, ka šis līdz
svars noturēsies, kamēr vien pietiks līdzekļu apmaksāt ārstē
šanu, kurā draugi un arī sveši ļaudis cenšas man palīdzēt un, 
ceru, atbalstīs arī turpmāk.  Kad runāju par savu slimību, gan
drīz vienmēr raudu. Apzinos, ka tas man neko nepalīdzēs, bet 
reizēm tomēr zūd spēki savaldīt emocijas: kāpēc tā notiek tieši 
ar mani? Turklāt laikā, kad personīgā dzīve beidzot šķita mak
simāli sakārtojusies un kļuva tik interesanta, kā nekad agrāk? 
Zinu, ka neesmu pirmā un vienīgā cietēja, kas šādus jautāju
mus uzdod Dievam un adresē Visumam un ka neiespējamā 
atbilde būs jāmeklē pašai.  

Paldies tēvam, kurš man uztic savu automašīnu, jo pie dabas 
vienmēr atgūstu sirdsmieru, jūras un ezeru zilumā pasme
ļos kaut nedaudz optimisma. Gribētos pabūt rudens krāsās 
saģērbtā mežā, iebrist čaukstošās lapās, bet  tālu vairs neriskē
ju iet, jo nespēks var uznākt negaidīti,” Olesja visu mūžu bijusi 
un joprojām ir dabas bērns ar cerību sirdī. 

Palīdzību Olesja lūdz visiem labas sirds cilvēkiem, aicinot to 
sūtīt uz adresi: ziedot.lv/palidzibaolesjaikapelkai3424. 

Cerību un izmisuma lāses

Ar mājas saimnieku, Krievijas zilo kaķi 
Bentliju. 

Vēl pavisam nesen...

Ar divriteni Olesja savulaik piedalījusies pat Vienības velobraucienā.

Oļesja (no labās) ar vecākiem Rostislavu un Tatjanu, māsu 
Svetlanu un dēlu Aleksandru. Apmeklējot Kanāriju salas.
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Ar mūziku 
un kino
Nedēļas skrien tik 
ātri, jau drīz gads būs 
beidzies... Nē, tik drīz 
vēl tas nebūs, jo vēl 
jānodzīvo divi ar pusi 
mēneši. Bet kārtējā ne-
dēļa gan ir paskrējusi. 
Zelta rudens ir gandrīz 
jau pagājis, laukā ir 
drēgns un nemīlīgs, 
tāpēc bieži vien gribas 
palikt siltās telpās. Šo-
reiz “Ventspilnieks.lv” 
piedāvā trīs muzikālus 
un kino notikumus, ku-
rus pavadīt silti, priecīgi 
un enerģiski.

P 
ašā piektdie
nas vakarā jādo
das uz Ventspils 
Mūzikas vidus
skolas lielo ēku, 

kur ar meistarklasi vie
sosies viena no Latvijā 
un arī ventspilnieku vidū 
ļoti iemīļotām vokālā 
etnopopmūzikas ansam
bļa “Tautumeitas” dalīb
niecēm Asnāte Rancāne. 
Meistardarbnīcas tēma – 
tautiskā un mūsdienīgā 
mijiedarbība. Asnāte dalī
sies pieredzē, kas gūta, 
studējot muzikoloģiju 
Latvijas Mūzikas akadēmi
jā, kā arī vadot folkloras 
kopas un “Tautumeitas”. 
Bet pēc tam būs arī neliels 
solo koncerts un džemse
sija, kas sāksies plkst. 21.

Vēl viena aizraujo
ša tikšanās gaida sest
dienas novakarē turpat 
koncertzālē “Latvija”. Tur 
plkst. 17 notiks režisora 
Andra Gaujas kaisles drā
mas “Nekas mūs neap
turēs” pirmizrāde, turklāt 
tās laikā skatītāji varēs 
gan uzdot jautājumus fil
mas radošajai grupai – 
režisoram un aktieriem –,  
gan izbaudīt muzikālu 
priekšnesumu ar dzies
mām no filmas skaņu celi
ņa. Uzstāsies gan vents
pilniece, nu jau visā 
Latvijā plaši atpazīstamā 
Evija Vēbere, gan Miķelis 
Putniņš (“Instrumenti”, 
“Ezeri”, “Nepāriet” un citi 
muzikāli projekti), gan 
Rūdolfs Macats un Rinalds 
Maksimovs. 

Pēc tam čakli jānostrā
dā visa nedēļa un jāuzkrāj 
spēki, lai nākamās piekt
dienas, 18. oktobra vakarā, 
“Jūras Vārtos” varētu izkus
tēties, izsmieties un pava
dīt neazimirstamu vakaru 
kopā ar grupu “Labvēlīgais 
Tips”! Kā atklāj grupas pār
stāvji, tas būs satriecošs 
koncerts divos cēlienos, 
un paredzēts šāds vaka
ra plāns: pirmajā daļā tiks 
piedāvāts “sitdown” šovs 
jeb sēdizrāde – “Labvēlīgā 
Tipa” dziesmas neieras
tā un jaunā skanējumā. 
Pēc tam bufetes pārtrau
kums, pēc kā sekos otrā 
daļa “Handsup jeb rokas 
augšā” – kārtīga ballīte. 
Skanēs kā klasika, tā pirm
atskaņojumi. 

J āteic, ka kalendāru būšana Latvijā biju
si tikpat juceklīga kā mūsu laikraksta 
iepriekšējā numura „hronikās” pie
minētā un Bīlenšteina raksturotā lat
viešu ortogrāfija. Kas zina, kā šeit bija 

ar laika skaitīšanu pirms vācu ekspansijas 
13. gadsimtā, taču tāda veida kalendārs, ko 
lieto joprojām, Latvijas teritorijā ienāca līdz 
ar krustnešiem un katoļu garīdzniekiem. Tā 
turpinājās līdz 16. gadsimta 80. gadiem, kad 
tālaika zinātnieku novērojumu rezultātā pat 
Vatikāns bija spiests atzīt, ka līdz tam lieto
tā Jūlija kalendāra laiks ir atpalicis no reālā 
astronomiskā laika par veselām 10 dienām, 
un pāvests Gregors XIII izdeva bullu (baznī
cas likumu) par pāreju uz jaunu kalendāru, 
kas tika nosaukts viņa vārdā. Tā nu 1582. 
gada 4. oktobrim sekoja… 15. oktobris; pir
mās valstis, kas nekavējoties revidēja savu 
laika skaitīšanu atbilstoši jaunajam Gregora 
kalendāram, bija Spānija, Portugāle, Itālija 
un Polija. Pavisam drīz tām sekoja Francija, 
Nīderlande, Luksemburga un vēl dažas, kur 
valdošā reliģija bija katolicisms. Tai pat laikā 
protestantu (luterāņu) zemēs jaunais kalen
dārs sastapa visai sīvu pretestību, toskait 
arī Latvijas teritorijā. Poļu karaļa Stefana 
Batorija pārvaldītajā Rīgā, piemēram, izcē
lās tā sauktie „kalendāra nemieri”, kas bei
dzās ar asiņainu cīniņu un vairākiem nāves
sodiem. Ar tādiem upuriem ieviestais kalen
dārs pastāvēja visai īsu laiku – līdz zvied
ru ienākšanai. Atkal spēkā stājās vecais 
Jūlija kalendārs. Kurzemē un Zemgalē, tātad 
Kurzemes hercogistē, šajā jomā klājās visai 
pretrunīgi. No vienas puses, valstī valdošā 
reliģija bija luterānisms, no otras – hercogis
te bija katoliskās Polijas vasaļvalsts. Pāreja 
uz Gregora kalendāru ievilkās līdz 1645. 
gadam. Tālaika vācu kalendāros (latvie
šu kalendāru vēl nebija) lielākai skaidrībai 
bija divas datumu ailes; viena atbilda jau
najam kalendāram, otra – vecajam. Šī laika 

Ventspils kalendāri
Kalendārs – vispārzināma, pierasta lieta. 
Mums visapkārt papilnam dažādu IT 
ierīču, kur gads, datums, pulksteņlaiks, 
Mēness fāzes utt., šur tur pat vārdadie-
nas, kā saka, jebkurā brīdī kā uz delnas. 
Taču kalendārs kā grāmata, pareizāk, uz-
ziņu un informatīvu materiālu krājums, 
gadsimtiem ilgi bijusi vērtība pati par 
sevi, bez kuras neiztika gandrīz nevienā 
mājā, nedz arī lauku sētā. Tad nu ielūko-
simies dažos veco laiku kalendāros, lai 
saprastu, kādēļ tie bija tik ļoti iecienīti 
un pieprasīti.

skaitīšana turpinājās līdz 1795. gadam, kad 
Kurzemes un Zemgales hercogisti inkorpo
rēja Krievijas impērija, kur joprojām valdīja 
vecais ortodoksālās pareizticības „juliānis
kais” kalendārs, kas no reālā astronomis
kā laika bija atpalicis jau par 12 dienām. 
Aizgājušo 150 gadu laikā kurzemnieki bija 
pieraduši pie Gregora kalendāra un iepriek
šējo „veco stilu” pilnīgi aizmirsuši. Bet nu 
atkal nācās pie tā atgriezties, kas, pro
tams, radīja trakas jukas, jo nācās teju divas 
nedēļas pārdzīvot vēlvienreiz. Kādreizējais 
„vecais stils” kļuva par jauno, un otrādi. Kopš 
tā laika līdz pat 1917.–1918. gadam iznāku
šajos latviešu kalendāros atkal vērojamas 
divas datumu ailes. Kā noprotams, tāpat 
tika iespiesti arī vācu kalendāri, jo baltvā
ciešiem šī atpalikusī „krievu paraža” nebija 
pieņemama. Kā liecība tam – slavenā Zlēku 
mācītāja Bitnera meitas Lizetes Harmsenas 
1911. gadā publicētais bērnības atmiņu krā
jums, kurā teikts, ka baznīcas svētki noti
kuši atbilstoši vecajam stilam, kaut gan 
dokumentos figurē jaunais stils. Viņa pat 
lietojusi apzīmējumu „vecie Jāņi” (das alte 
Johannisfest), ko zemnieki svinējuši vecā 
stila datumā.

Latviešu valodā iespiestu kalendāru patie
sībā bija ļoti daudz. Gandrīz visās pilsētās 20. 
gadsimta sākumā iznāca vismaz viens vie
tējais kalendārs, kurā bez īstās, kalendārās 
sadaļas bija arī milzums tālaika sabiedrībai 

svarīgu ziņu. Piemēram, 1911. gada Ventspils kalendārā, kas 
iznāca „Ventspils Apskata” redaktora un izdevēja T. Antmaņa 
apgādā, lasītāji varēja saņemt informāciju par zīmognodok
ļiem, Kurzemes, Vidzemes un Lietuvas tirgiem, dzīvokļu u.c. 
nekustamā īpašuma nodokļu likmēm, pasta un telegrāfa, kā 
arī ormaņu taksēm, dzelzceļa un tvaikoņu satiksmi, valsts 
un pašvaldību iestāžu atrašanās vietām un pieņemšanas lai
kiem, iepazīties ar tabulām dažādu procentu aprēķināšanai, 
ārvalstu valūtas kursu pret Krievijas rubli, mednieku un zvej
nieku kalendāriem, garuma un svara salīdzinājumiem (tolaik 
notika pāreja no verstīm uz kilometriem, no mārciņām un 
pudiem uz gramiem un kilogramiem). Beigu daļā literārs 
pielikums – mazliet dzejas, daži stāsti, tēlojumi un joki. No 
jau minētā daudz neatšķiras arī 1912. gada Ventspils kalen
dārs, ko izdevusi sabiedrība „Ventas Straume”. Ar tādu pašu 
nosaukumu neilgi iznāca arī laikraksts, kas, atšķirībā no pil
soniski centriskā „Ventspils Apskata”, bija ar zināmu „kreisu” 
noskaņu.

Jūtamas atšķirības atklājas vietējos kalendāros jau neat
karīgas Latvijas valsts apstākļos. Ir notikusi pilnīga pāreja uz 
Gregora kalendāru, pārlēcot divām pilnām nedēļām, un vairs 
nav nekādu atzīmju par „veco” vai „jauno” stilu. Taču kā 
nacionālas dabas jaunums parādās vecās un jaunās… vārda 
dienas. Jaunās vārda dienas ieteiktas kā ārkārtīgi „tautiskas”, 
bet no mūsdienu skatupunkta kļūst par avotu nebeidzamai 
jautrībai. Lūk, īss ekskurss 1927. gada vārda dienu piedā
vājumā! Sieviešu vārdi: Laida, Labīte, Zalgona, Koša, Salda, 
Glezna, Glīta, Gudra, Sveika, Tīksme, Varenite, Priece, Glaima, 
Dzeja, Spulgace, Rasulīte, Dūkņa, Glauda, Blāva, Krāšņa, 
Sārtone, Mīlvaire. Vīriešu vārdi: Eglis, Laimstars, Mierkopis, 
Tālvairis, Drošprātis, Garreģis, Spīdonis, Ģinguls, Viesalgs, 
Varabalss, Laimzieds, Ciltvairis, Radagaiss, Vārpulis, Prātkopis, 
Lēnprātis, Viedulis, Stiprons, Linksmis, Ziemcietis, Ziģenots.

Lai vai cik jocīgi, tolaik, šķiet, šī sadaļa gluži nopietni domā
ta. Nopietns un informatīvi bagāts arī kalendāra tālākais saturs 
ar pilnīgu tobrīd vēl jaunās decimālās svaru un mēru sistēmas 
izklāstu, mājlopu grūsnības kalendāru, vilcienu un pasažieru 
kuģu atiešanas un pienākšanas laikiem, plašs un detalizēts 
pārskats par valsts, pašvaldības iestādēm, bankām, skolām, 
slimnīcām, aptiekām, viesnīcām un iebraucamām vietām. 
Līdzīgi iekārtots arī 1935. gadā T. Antmaņa firmas apgādā izdo
tais Ventspils kalendārs „Gada laiki”, taču tajā ir vairāk informā
cijas par baznīcas svētkiem, toskait arī pareizticīgo un ebreju 
reliģiskajiem svētkiem un atzīmējamām dienām. Kā jaunums 
parādījušies radiofona (radio) lietošanas noteikumi un abonē
šanas tarifu saraksts. Cita starpā, tajā ievietotās vārdadienas 
ir „normalizējušās” un visnotaļ sakrīt ar mūsdienu kalendāros 
iekļautajām. Acīmredzot, Košai, Dūkņai, Mīlvairei, Garreģim, 
Vārpulim un Ziģenotam nav bijis piekrišanas…

Pēcgalā neviļus rodas jautājums: kāpēc mūsdienās, kad 
Ventspils skaitās turīga pilsēta, nevienam neienāk prātā 
izdot tik derīgu rokas vai kabatas grāmatiņu kā „Ventspils 
Kalendārs”? Teiksiet, ka to visu var izlasīt internetā, tādās vai 
šitādās mājaslapās? Var gan, bet tas prasa laiku un pacietī
bu, jo visa informācija nav vienuviet atrodama. Viena lieta ir 
reprezentatīvs pilsētas bilžu kalendārs, kādi mums iznāk vai 
cik. Otra – derīgas informācijas apkopojums, kurā katru gadu 
ir jaunas ziņas.

Jā, un vai zināt, ka pēdējo 100 gadu laikā pasaule, toskait 
arī mēs, atkal ir atpalikusi no astronomiskā gada par veselu 
diennakti? 

4 piestātnes

27 rezervuāri ar kopējo tilpumu 355 000 m3

7 miljoni tonnu jauda gadā

AS Ventbunkers – viens no vadošajiem 
naftas produktu pārkraušanas termināļiem 

gaišo un tumšo naftas produktu 
pārkraušanai Ventspils brīvostā!

Dzintaru iela 92,
Ventspils, 

LV-3602, Latvija
Tālrunis: 

+371 636 02501
Fakss: 

+371 636 02504
e-pasts: 

ventbunkers@ventbunkers.lv

AS “Ventbunkers” 2018. gadā Ventspils pašvaldības budžetā Iedzīvotāju ienākumu nodoklī  
samaksājusi 441 279  eiro. Nekustamā īpašuma nodoklī – 355 288 eiro. 

2018. gadā uzņēmumā bija nodarbināti 250 darbinieki.
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AUNS
Velti laiku darbam un domā par profesionālo izaugsmi. 
Radīsies oriģinālas idejas, ko tomēr vajadzētu rūpīgi apsvērt. 

Izvērtē finansiālo izdevīgumu – lai atalgojums atbilst enerģijas patēri
ņam. Tāpat arī jāpievērš uzmanība tēriņiem. Attiecībās iespējamas vie
dokļu atšķirības ar mīļoto, centies nestrīdēties.

VĒRSIS 
Darbā uz taviem pleciem gulsies liela atbildība. Ja kaut kas 
nevirzās uz priekšu tā, kā gribētos, atliec uz vēlāku laiku. 

Nevajadzētu pārpūlēties, cīnoties ar vējdzirnavām. Ir vērts papildināt 
zināšanas un apgūt jaunu pieredzi. Brīvajā laikā dari kaut ko kopā ar 
savu otro pusīti.

DVĪŅI
Dienu gaita lielā mērā atkarīga no garastāvokļa, būs daudz 
emociju un jūtīga uztvere. Centies saskatīt vairāk pozitīvā un 

turies tālāk no nīgriem ļautiņiem. Ja būsi līdzsvarā ar sevi, tad arī darbi 
veiksies raitāk un spilgti izpaudīsies tavas radošās spējas. Sirdslietās sva
rīga stabilitāte.

VĒZIS
Sabiedriskā dzīve sitīs augstu vilni. Saņemsi ielūgumus 
uz dažādiem pasākumiem, taču izvērtē to lietderību. 

Nevajadzētu velti tērēt savu dārgo laiku. Profesionālajā jomā iespējami 
jauni, interesanti izaicinājumi, tādēļ tam vajadzētu būt šībrīža prioritātei. 
Svarīgās lietās paļaujies uz intuīciju.

LAUVA
No dinamiskā dienu ritma vajadzētu „paņemt pauzi”. 
Jāuzmanās pārvērtēt situācijas, uzņemties vairāk, nekā spē

jat paveikt un jāturas tālāk no ambicioziem plāniem un pārāk vilino
šiem piedāvājumiem. Pievērsies mājas darbiem un sirdslietām, izdaiļo 
un atsvaidzini ikdienu.

JAUNAVA
Var rasties vēlme pēc jaunām zināšanām un plašākiem 
apvāršņiem. Piesakies kursos, meklē informāciju un izglītojies. 

Ja ir iespējas, paņem atvaļinājumu un dodies tālākā ceļojumā. Paliekot 
mājās rēķinies ar to, ka būs daudz pienākumu ģimenē. Brīvajiem ļaudīm 
iepazīšanās un aizraujošas kaislības.

SVARI
Labprāt veidosi jaunas pazīšanās. Ir iespējas izveidot noderī
gus lietišķos kontaktus, kas nesīs labumu ilgtermiņā. Uz to arī 

vajadzētu orientēties. Privātajā jomā sirds ilgosies pēc romantikas un 
dvēseles siltuma. Izrādi simpātijas un uzaicini mīļoto uz tikšanos, abi 
gūsiet pozitīvas emocijas.

SKORPIONS
Gādā par optimismu, centies pasaulē saskatīt gaišās krāsas un 
cilvēkos labo, tas palīdzēs atvērt ceļu uz citu sirdīm. Lietišķajā 

jomā laiks peļņai un jauniem izaicinājumiem. Iesaisties vērienīgos pro
jektos un nebīsties realizēt pārdrošas idejas. Privātajā dzīvē mīļi roman
tiskas noskaņas.

STRĒLNIEKS
Par enerģijas trūkumu nevarēsi sūdzēties, būsi gatavs „gāzt 
kalnus” un pierādīt savas spējas. Droši dodies uz priekšu pretī 

nospraustajam mērķim. Labs laiks kontaktu veidošanai, bet nedrīkst ļaut 
vaļu emocijām. Visas situācijas risini ar vēsu prātu. Prātu mazliet domī
gu darīs sirdslietas.

MEŽĀZIS
Filozofisks un apcerīgs noskaņojums. Prātosi par globālām 
vērtībām un nonāksi pie vērtīgām atziņām. Tavs padoms 

noderēs pašam un citiem, tikai neej par šķīrēju svešos strīdos, tādējādi 
var rasties problēmas. Daudz paveiksi darba frontē, bet arī privāto dzīvi 
nedrīkst atstāt novārtā.

ŪDENSVĪRS
Spēcīgi darbosies intuīcija un tas palīdzēs labāk izprast cilvēku 
nodomus un rīcības motīvus. Darbs prasīs daudz enerģijas, bet 

ar rezultātu būsi apmierināts. Ienākumi atkarīgi no iespējām izvirzīties 
un pakāpties pa karjeras kāpnēm. Ja esošā situācija neapmierina, ķeries 
pie jauna darba meklējumiem. 

ZIVIS
Ja šķiet, ka pietrūkst kādu iemaņu, mācies un uzklausi vecā
ko kolēģu pieredzi. Iespējama interese par filozofiskām vai 

ezotēriskām tēmām. Tajās atradīsi noderīgas atziņas. Privātajās lietās 
ieklausies savas otrās pusītes domās un respektē tās. Brīvdienās gūzma 
saimniecības darbu.
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Guna 
Kārkliņa, 
sertificēta 
astroloģe
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Vecs ebrejs, sabata laikā krietni 
nobaudījis vīnu, romantisku jūtu 
uzplūdā saka sievai: 
– Sāriņ, cik ļoti es tevi mīlu! 
Lai tavas bēdas labāk ir manas 
bēdas! 
Labāk lai saslimstu es, nevis tu! 
Labāk lai nelaimīgs jūtos es, nevis 
tu! 
Labāk lai es dzīvoju bez naudas, 
nevis tu! 
Labāk lai es būtu atrait
nis, nevis tu atraitne!

 Mūsu ģimenē produktus pēr
kam pēc kārtas: vienu dienu es, 
otru – sieva. Tā nu sanāk, ka vienu 
dienu dzeram, otru uzkožam.

Lamājas divas kaimiņie
nes. Viena kliedz:
 Ak, tu, vecā prostitūta!
Otra pārjautā:
 Nesaprotu, kāds tam 
sakars ar vecumu?

 Iedomājies, mans vīrs 
miegā runā! Un tavējais?
 Nē, nerunā, tikai smaida, maita!

Skelets lasa bēru sludinājumus. 
Pienāk otrs skelets un jautā:
 Ko tu lasi?
 Neko īpašu. Iepazīšanās 
sludinājumus.

 Dzirdēju, ka tu esot 
sācis mazāk dzert.
 Neko nevar darīt, ja dzeru vai
rāk, tā pa degunu sāk tecēt asinis.
 Saprotu. Man arī tāda sieva.

Viena draudzene saka otrai:
 Vakar Robis kafejnīcā lūdza 
manu roku, bet es atteicu. 
Viņš sarūgtināts aizgāja. Par 
laimi vēl pēdējā brīdī  paspē
ju viņu atsaukt atpakaļ.
 Tu tik ātri mainīji lēmumu?

 Nē, bet viņš vēl nebija samak
sājis par kafiju un kūkām!

Vislabākais skolotājs ir dzīve. 
Tiesa, padārgi ņem!

 Profesor, vai tā ir taisnī
ba, ka jūs sitat savu sievu?
 Tie ir meli, es neesmu profesors!

Mācītājs ierodas ciematā, kur 
vakarā jālasa sprediķis. 
Saticis mazu zēnu, viņš jautā, kā 
nokļūt baznīcā. 
Zēns paskaidro, bet mācītājs saka: 
– Atnāc vakarā uz baznīcu un arī 
draugus paņem līdzi! 
– Kāpēc? 
– Pastāstīšu, kā nokļūt debesīs! 
–Jokojat? Jūs pat uz baznī
cu ceļu nevarējāt atrast!

Mazulis sēž smilšu kastē 
un kaut ko košļā. Pienāk 
mamma un prasa:
 Ko tu ēd?
 Ņežinu.
 Kas tev iedeva?
 Pač atļīda.

Buratīno apciemo savu tēti Karlo 
tikai vasarā. Ziemā baidās – 
tētim Karlo taču nav malkas.

Jānītis saka skolotājai:
 Ja jūs man liksiet atbildēt mājas 
darbu matemātikā, tad es rīt atve
dīšu savus vecākus uz skolu!

Izlasīju horoskopu – diezgan draņ
ķīgi. 
Neveiksme mīlestībā un biznesa 
darījumos. 
Sievu šodien neaiztikšu, bet 
tukšās pudeles nodošu rīt.

 Mammu, mani izslē
dza no skolas.
 Par ko?

 Laikam štatu samazināšana...

Pieturā pie kapiem sēž divas veči
ņas. Viena krāso lūpas, otra jautā:
 Vai tavā vecumā ir 
jēga krāsot lūpas?
 Vai tavā vecumā ir 
jēga braukt mājās?

Pēc ilgāka laika satiku
šās divas draudzenes.
 Apsveicu, mīļā! Tu 
esot apprecējusies!
 Labāk nerunā, mans 
vīrs ir impotents!
 Ārprāts! Vai tad pirms kāzām 
viņš tevi nebrīdināja?
 Kaut ko par nekustamo īpa
šumu viņš runāja gan, bet biju 
iedomājusies pavisam ko citu...

 Kāpēc tu tāds bēdīgs?
 Esmu izmisumā. 
 No kā?
 Stacijā gaidīju sievu, bet viņa 
neatbrauca. Baidos, ka viņa 
mājās ir jau kopš vakardienas...

Pie paradīzes vārtiem svētais 
Pēteris nopratina divas dvēseles.
 Precējies?
 Jā.
 Un tu?
 Arī.
Svētais Pēteris saka:
 Tad jūs abi esiet daudz cie
tuši – ejiet iekšā!
Šo sarunu noklausās kāda cita 
dvēsele. Svētais Pēteris tai prasa:
 Precējies?
 Jā, esmu precējies trīs
reiz un daudz cietis.
 Stulbenis! Idiotus mums nevajag!

 Kas būtu jāatbild sievie
tei, kad vīrietis viņu aicina uz 
dārgu restorānu vai koncertu?
 Mīļais, netērē lieki naudu! 
Ņemam pudeli un ejam pie manis!

NO VENTSPILNIEKU JAUTĀJUMIEM OFICIĀLAJĀ PORTĀLĀ VENTSPILS.LV:

Šādās lietainās dienās Ganību ielas gals un Lauku iela izskatās kā baseins. Vai kaut ko var darīt, lai pie 
Bucher iebrauktuves novērstu peļķes atkārtotu rašanos? Tā aizņem pusi ceļa.

(Ventspilnieks Jurijs, 07.10.)

REDAKCIJAS PIEBILDE:

Kā zināms, Ventspils pilsēta nav sagaidījusi Rīgas jauno kungu atbalstu īpaši modernā un īpaši dārgā baseina 
celtniecībai. Tāpēc pilsētas varasvīriem jāizlīdzas ar citiem radošiem paņēmieniem, lai nodrošinātu peldēšanas 
un, kas zina, ziemā arī slidošanas priekus brīvdabas apstākļos. Gluži olimpisks, protams, Ganību un Lauku ielas 
“peldbaseins” nebūs, bet, kas zina, varbūt pagaidām varam izlīdzēties tieši ar šādu risinājumu. Tiesa gan, šajā 
gadījumā būtu nepieciešams pie šī “baseina” izvietot arī atbilstošas ceļazīmes, lai šoferīši neizdomātu, ka šis 
ielas posms domāts braukšanai, nevis peldēšanai...



ОВЕН
Посвятите свое время работе и думайте о профессиональном росте. 
У вас возникнут оригинальные идеи, которые, тем не менее, нужно 
тщательно продумать. Оцените финансовую выгоду – вознагражде-

ние должно соответствовать затраченной энергии. Нужно также обратить вни-
мание на траты. В отношениях возможны разногласия, старайтесь не спорить. 

ТЕЛЕЦ 
На работе на ваши плечи будет возложена большая ответствен-
ность. Если что-то не продвигается вперед так, как хотелось бы, 
отложите на более позднее время. Не стоит слишком сильно 

напрягаться в борьбе с ветряными мельницами. Стоит пополнить свои знания 
и получить новый опыт. В свободное время займитесь чем-нибудь интересным 
вместе со своей половинкой. 

БЛИЗНЕЦЫ
Многое будет зависеть от вашего настроения, много эмоций, высо-
кая чувствительность. Старайтесь увидеть как можно больше поло-
жительного и держаться подальше от тех, кто вечно чем-то недово-

лен. Если вы придете к внутреннему равновесию, то и дела на работе будут 
спориться, а также вам удастся наиболее ярко проявить свои творческие спо-
собности. В делах сердечных важна стабильность. 

РАК
Период активной общественной жизни. Вы будете получать пригла-
шения на мероприятия, однако стоит оценить целесообразность их 

посещения. Не стоит понапрасну тратить свое свободное время. В профессио-
нальной сфере возможны новые, интересные вызовы, и это должно стать для 
вас сейчас приоритетом. В важных делах полагайтесь на интуицию. 

ЛЕВ
Стоит взять паузу и отдохнуть от динамичного ритма. Будьте осто-
рожны, не переоцените ситуацию и не берите на себя больше, чем 

можете выполнить, держитесь подальше от амбициозных планов и слишком 
заманчивых предложений. Займитесь домашними делами и хобби, украсьте и 
освежите свои будни. 

ДЕВА
Может появиться желание получить новые знания и стремиться к 
дальним горизонтам. Запишитесь на курсы, ищите информацию, 

занимайтесь самообразованием. Если возможно, возьмите отпуск и отправь-
тесь в путешествие. Если вы останетесь дома, считайтесь с тем, что вас ожида-
ет множество обязанностей. У свободных представителей знака – знакомства и 
увлекательные приключения. 

ВЕСЫ
Вы с удовольствием будете завязывать знакомства. Есть возмож-
ность установить полезные контакты, которые принесут пользу в 

долгосрочной перспективе. На это и следует ориентироваться. В личной жизни 
сердце будет тосковать по романтике и душевному теплу. Проявите свою сим-
патию и пригласите предмет вашей заинтересованности на встречу, вы оба 
получите положительные эмоции. 

СКОРПИОН
Позаботьтесь об оптимистичном настроении, постарайтесь рассмо-
треть в мире светлые краски, а в людях – хорошее, это поможет 

вам открыть путь к сердцам окружающих. В деловой сфере – период заработ-
ков и новых вызовов. Примите участие в грандиозных проектах и не бойтесь 
реализовать слишком смелые идеи. В личной жизни – милое, романтичное 
настроение. 

СТРЕЛЕЦ
На недостаток энергии вам жаловаться не придется, вы будете 
готовы горы свернуть и доказать свои способности. Смело идите 

навстречу поставленным целям. Удачный период для установления контактов, 
но нельзя давать волю эмоциям. Все возникающие ситуации нужно решать при 
помощи холодного рассудка. Однако ваш разум будет находиться под влияни-
ем эмоций. 

КОЗЕРОГ
У вас философское настроение, будете размышлять о глобальных 
вопросах и придете к важным умозаключениям. Ваши советы будут 

полезны для окружающих, но не стоит брать на себя роль третейского судьи 
в чужих ссорах, иначе могут возникнуть проблемы. Вы многого добьетесь на 
рабочем фронте, но и личную жизнь не стоит задвигать на задний план. 

ВОДОЛЕЙ
Ваша интуиция будет на высоте, и это поможет лучше понять мотивы 
поступков окружающих. Работа потребует от вас много энергии, но 

результат вас удовлетворит. Ваш доход будет зависеть от возможности выдви-
нуться и подняться по карьерной лестнице. Если существующая ситуация вас 
не удовлетворяет, ищите другую работу. 

РЫБЫ 
Если вам кажется, что у вас не хватает навыков, отправляйтесь 
учиться или прислушайтесь к мнению более опытных коллег. 

Возможен интерес к философским или эзотерическим темам. Вы найдете, над 
чем задуматься. В личной жизни стоит прислушаться к мыслям вашей поло-
винки и проявить к ним уважение. В выходные вас ожидает много хозяйствен-
ных хлопот.
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Жена звонит мужу: 
- Ты где? 
- Ты что забыла, я же на рыбалке! 
- Да, вспомнила, слушай, если щука будет 
дорогая, то лучше купи карпов!

Разговаривают две подружки: 
- Мне скоро 30 лет, а я все не замужем. 
- Да, кому-то сильно повезло.

Шотландец говорит жене: 
- Дорогая, я собираюсь в бар, надевай пальто! 
- Как это мило, что ты решил меня пригласить! 
- Куда пригласить? Я просто решил отклю-
чить отопление на время своего отсутствия.

- Истица, вы утверждаете, что ответчик уволил вас 
несмотря на ваш предпенсионный возраст? 
- Да, господин судья. 
- Ответчик, что вы можете сказать по поводу данно-
го обвинения? 
- Видите ли, господин судья, характер моего бизне-
са таков... 
- А какой у вас бизнес? 
- Бордель, господин судья.

- Из чего состоит человек? 
- Мммм... 
- Правильно, из клеток. Следующий вопрос, из чего 
состоят клетки? 
- Мммм... 
- Правильно, из молекул. Следующий вопрос, из 
чего состоят молекулы? 
- Мммм... 
- Правильно, из атомов. Следующий вопрос, из чего 
состоят атомы? 
- Профессор, Вы же умный человек и прекрасно 
понимаете, что все в этом мире состоит из денег. 
- Правильно, давайте Ваши деньги и зачетку.

- Что мужик делает стоя, женщина сидя, а собака на 
трех лапах? 
- Подает руку.

- Уйду в монастырь! Не решила в какой: 
надо бы в женский, но тянет в мужской!

- Софочка, сколько у вас было мужей? 
- Своих?..

- Вовочка, кого ты больше слушаешь, маму или 
папу? 
- Я больше слушаю маму. 
- Почему? 
- Она больше говорит.

Выслушав речь адвоката, судья несколько смущен-
но произносит: 
- Если я правильно вас понял, мне остается толь-
ко причислить подсудимого к лику святых.

- Алло? 
- Ты козел. 
- Кто это?! 
- Животное такое. 
- Кто говорит?! 
- Википедия говорит. А она врать не будет!

Налоговый инспектор спрашивает одного мужика. 
- У вас такая маленькая зарплата! Откуда вы взяли 
такие бабки на постройку особняка? 
Мужик: 
- Да один раз я рыбачил на речке и поймал золотую 
рыбку. Ну и попросил у нее особнячок! 
Налоговик: 
- Что за херь! Думаете, я поверю? 
Мужик: 
- Не веришь!? Поехали, особняк покажу!

- Хочу быть похожим на Шерлока Холмса. 
- Быть наблюдательным, начитанным, уметь логично 
мыслить, чтобы разгадывать самые запутанные пре-
ступления? 
- Нет, просто хочу жить в Лондоне.

Встречаются две давно не видевшиеся подруги. 
Одна спрашивает как жизнь, как муж. 
- Да вот, он все время поздно домой возвращается. 
- И чем он это объясняет? 
- Да ничем. Лапшу мне на уши вешает, вешает... 
- А ты что в ответ? 
- А я ему эту лапшу на рога нама-
тываю, наматываю...

Пошел в банк и сообщил им, что соглас-
но проведенному вчера в моей семье 
референдуму, мы с женой отказываем-
ся возвращать кредиты на ремонт.

Блондинка вскочила верхом, и тут лошадь понес-
ла. Бедная блондинка начала выпадать из седла, 
кричать, волосы ее развевались по ветру, а лошадь 
и не думала останавливаться, и вот уже совсем 
немного, и она упадет... 
В общем, так бы она и погибла, если бы 
диспетчер не остановил карусель.

Дама протягивает чек в кассу банка и смущен-
но говорит: – Простите, что подпись мужа немнож-
ко неразборчива... Я и не предполагала, что он 
так струсит, увидев в моих руках пистолет...

АНЕКДОТЫ

ИЗ ВОПРОСОВ ЖИТЕЛЕЙ ВЕНТСПИЛСА НА ОФИЦИАЛЬНОМ ПОРТАЛЕ VENTSPILS.LV:
В эти дождливые дни конец улицы Ганибу и улица Лауку выгладят как бассейн. Можно ли что-то сде-
лать, чтобы предотвратить возникновение лужи у въезда Bucher? Она занимает половину дороги. 

(Вентспилчанин Юрис, 07.10.)

ПРИМЕЧАНИЕ РЕДАКЦИИ:
Как известно, город Вентспилс не дождался поддержки новых рижских господ для строительства чрезвычайно 
современного и чрезвычайно дорогого бассейна.  Поэтому должностным лицам города придётся обойтись други-
ми творческими приёмами, чтобы обеспечить удовольствие от плавания и, кто знает, зимнего катания на коньках 
на открытом воздухе. Конечно, олимпийским «плавательный бассейн» на улице Ганибу и Лауку, конечно же, не 
будет, но, кто знает, возможно, пока можем обойтись именно таким решением.  Правда, в этом случае было бы 
необходимо разместить возле этого «бассейна» и соответствующие дорожные знаки, чтобы шоферы не думали, 
что это участок дороги предназначен для езды, а не для плавания… 
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Яркий пример тому – всемирно известный английский учёный, 
корифей теоретической физики Стивен Уильям Хокинг, кото-
рый с похожим диагнозом дожил до 76 лет, пятьдесят из них 
посвятив науке.  

БУДУЩЕЕ РУХНУЛО В ТЕЧЕНИЕ НЕСКОЛЬКИХ ДНЕЙ 
Таланты у Олеси гораздо приземлённее, да и материаль-

ные возможности для спасения своего здоровья минималь-
ные, однако и близкие, и друзья заверили, что сделают всё 
возможное, чтобы Олеся ещё долго была вместе с ними. Как 
незаслуженную несправедливость судьбы оценив то, что она 
ещё только совсем недавно нашла работу по душе на пасса-
жирском пароме, который курсирует между Нюнесхамном в 
Швеции и Вентспилсом, и, наконец, хотела позволить жить и 
работать не только ради зарплаты, но и себе на радость и про-
должать любимые путешествия по миру. Всё рухнуло в тече-
ние нескольких дней, когда стюард “Scottish Wiking” Олеся, 
у которой медицинское образование и практика, констатиро-
вала – рука с трудом может удержать кружку с кофе. Визиты 
к специалистам в Вентспилсе, Риге и Москве завершились 
заключением консилиума, которое предполагает самое худ-
шее. Больше всего пугала неизвестность, так как о такой ред-
кой болезни даже у многих медиков было самое общее пред-
ставление, как и о возможностях его лечения.    

НЕПОДЪЁМНАЯ ДЛЯ ИНВАЛИДА ЦЕНА 
«Хотя французский невролог Жан Мартен Шарко описал 

эту болезнь ещё в 1869 году, но в мире по-прежнему не изо-
бретено лекарство, с помощью которого её лечить», – Олеся 
рассказала, как настойчиво и отчаянно она спрашивала 
информацию об эффективных медикаментах у врачей, иска-
ла в Интернете и в медицинских изданиях, но практически 
единственное, что ей удалось найти, был препарат   “Rilutek”, 
который выписывался также и ей и у которого есть и анало-
гичные препараты-генерики. Это зарегистрированный и опла-
чиваемый государством медикамент. Олеся, конечно, изуча-
ла отзывы и констатировала, что это лекарство не выделя-
ется эффективностью и, как и для многих других пациентов, 
неприемлемо для её организма. В больнице Гайльэзерс ей 
рекомендовали использовать доступное в то время в Латвии, 
созданное в Японии лекарство нового поколения “Radicava”, 
которое могло существенно замедлить течение болезни. 

«К сожалению, его цена для меня, инвалида 2-й группы, 
неподъёмная, так как лекарство на полгода стоит двенад-
цать тысяч евро. До болезни я работала на простой работе в 
Парвентской больнице и на железной дороге, в большей сте-
пени одна воспитывала сына, поэтому накоплений на чёрный 
день не скопила. Спасибо друзьям, которые помогли связать-
ся с фондом “Ziedot.lv”, при его посредничестве знакомые и 
совершенно чужие люди пожертвовали средства на приобре-
тение двух доз лекарства, которого хватит на два месяца. Но 
на каждый следующий месяц снова потребуются две тысячи 
евро.  Знаю, что родители и сестра Светлана ради меня уже 
много от чего отказались. Насколько это возможно, меня под-
держивают друзья и сын Александр – он специалист по меха-
тронике и работает в Германии, но на долгое время этого не 
хватит», – Олеся – реалист и не просит у близких для неё 
людей невозможного. 

В НАРОДЕ У НЕЁ НАЗВАНИЯ НЕТ 
«Я православный человек, но иногда допускаю еретические 

мысли: Боже, почему ты меня проверяешь такой непостижи-
мой в мире болезнью? Знаю, какими понимающими и состра-
дательными могут быть люди, когда кому-то нужно помочь в 
лечении рака, в пересадке сердца или лёгких, в случае пожа-
ра или в поиске пропавших людей. Как я могу надеяться на 
более широкую помощь, если у моей болезни в народе даже 
нет названия? И только специалисты, возможно, найдут стати-
стику, сколько людей страдают от неё в Латвии, сколько всё же 
поправляются, какова продолжительность их жизни и условия 
на финишной прямой. Это не упрёки здоровым людям в недо-
статочности интереса, потому что я и сама только недавно в 
Интернете узнала, что подобную трагедию пережили извест-
ные спортсмены, художники и простые работники, а в США с 
ней борются до 20 000 человек. 

Капли надежды и отчаяния

КОГДА НЕЧЕГО ТЕРЯТЬ   
Самое трагичное заключается в том, что в мае этого года 

производители “Radicava” отозвали заявку на регистрацион-
ное свидетельство, так как соответствующие инстанции оспо-
рили эффективность и безвредность данного медикамента. 
Поэтому это лекарство в Европе «напрямую» больше купить 
нельзя», – Олеся рассказала, что нашла возможность полу-
чать его из Японии, но это не самый дешёвый путь.  

«Я понимаю, что пациентам нельзя предлагать абсолютно 
непроверенные лекарства, у которых могут открыться неожи-
данные побочные эффекты. Но если мне приходится выби-
рать между долгим, изнуряющим уходом в небытие и лекар-
ствами, которые специалисты ещё полностью не изучили и 
не приняли, то я выберу последнее. Потому что мне больше 
нечего терять, могу только (возможно?) выиграть. Я списыва-
юсь в Интернете с товарищами по судьбе в Сибири, Украине, 
а также в Латвии и знаю, что к этому лекарству отношение 
неоднозначное, но мне оно действительно помогает», – Олеся 
не скрывает беспокойства по поводу того, что болезнь может 
быть быстротечной и безжалостной.   

БЕЗ УНИЗИТЕЛЬНОЙ ЖАЛОСТИ
«Больше уже не могу правой рукой застегнуть пуговицы на 

пальто, устаю даже от недолгой прогулки, хотя ещё несколь-
ко месяцев назад могла гулять часами. Пришлось забыть о 
сборе грибов и рыбалке, хотя заниматься этим мне нравилось 
с детства, когда ещё жили в Стенде.  И всё же каждый раз 
после серии интравенозных капельниц, которые продолжа-
ются десять дней подряд, чувствую себя хоть немного силь-
нее эмоционально и физически. И из процедурного кабинета 
выхожу, возможно, с наивной, но всё же с надеждой – а вдруг 
именно мне эти лекарства помогут –  хоть и не полностью 
вылечиться, но прожить до того времени, когда будут созда-
ны другие, более действенные», – Олесе, всю жизнь помогав-
шей другим в области медицины и в быту, трудно принять, что 
теперь она может оказаться в роли человека, нуждающегося 
в специальном уходе. Женщина с благодарностью упоминает 
близких и подруг Татьяну, Карину и Наталью, с которыми дол-
гие годы она работала на железной дороге.  Главным в этой 
связи она называет сочувствие и доброжелательный юмор, а 
не унизительную жалость и повышенное внимание к месту и 
не к месту.   

БОЛЕЗНЕННЫЕ РАЗМЫШЛЕНИЯ  
«Болезнь заставила меня вроде как бы 

со стороны посмотреть на жизненные цен-
ности и на встреченных до сей поры людей.  
Не поймите меня неправильно, я совсем не 
готовлюсь к финишу, это еще не «взгляд с 
небес», но насколько мелкими кажутся многие 
вещи, цели и достижения, если на них взгля-
нуть с точки зрения вечности. Карьера, день-
ги, власть не стоят того, чтобы потерять хоть 

одного настоящего друга, отложить в сторону хорошую непро-
читанную книгу или не увидеть прекрасные природные пей-
зажи на чужой земле», – Олеся рассказала, что такие мысли 
обычно посещают её в длинные бессонные ночи.   

В небольшую квартиру в Парвенте к ней переселилась 
одна из лучших подруг Карина вместе с весёлым ирландским 
терьером Йосиком. Не столько из-за вынужденных обстоя-
тельств, сколько из-за желания эмоционально поддержать 
бывшую коллегу по работе, потому что бытовые проблемы 
Олеся пока пытается решать сама.   Хорошо и Йосику, кото-
рый здесь встретил любимца хозяйки квартиры, породистого 
русского голубого кота Бентли, предки которого в прошлом не 
только развлекали, но и защищали от дурного глаза не только 
царей, но были даже подарены королеве Англии.  

ПОЧЕМУ СО МНОЙ И СЕЙЧАС 
«Капли доброты, которые стекают в мою чашу надежды, 

когда я встречаюсь с близкими и друзьями, пока уравновеши-
вают чашу беспросветного отчаяния, которая наполняется в 
часы одиночества. Допускаю, что это равновесие будет сохра-
няться до тех пор, пока только хватит средств на оплату лече-
ния, в котором друзья и чужие люди стараются мне помочь 
и, надеюсь, будут помогать и впредь.   Когда говорю о своей 
болезни, почти всегда плачу. Я понимаю, что это мне не помо-
жет, но иногда больше нет сил сдерживать эмоции: почему это 
случилось именно со мной? Более того, когда личная жизнь, 
наконец-то, казалась максимально упорядоченной и стала 
такой интересной, как никогда раньше? Знаю, что я не первая 
и не единственная страдалица, которая такие вопросы зада-
ёт Богу и обращается ко Вселенной и что невозможный ответ 
придётся искать самой.   

Спасибо отцу, который доверяет мне свою машину, пото-
му что на природе ко мне всегда возвращается сердечный 
покой, в синеве моря и озёр я черпаю хоть немного оптимиз-
ма.  Хотелось бы побывать в лесу, одетом в осенние цвета, 
побродить по шуршащим листьям, но далеко уходить я уже 
не рискую, так как усталость может наступить неожиданно», 
– Олеся всю жизнь была и по-прежнему остаётся   дитём при-
роды с надеждой в сердце. 

Олеся просит всех людей с добрым сердцем помочь 
ей, отправив помощь по адресу: ziedot.lv/palidziba-olesjai-
kapelkai-3424 

Ещё совсем недавно… 
Олеся (справа) с родителями Ростиславом и Татьяной, 
сестрой Светланой и сыном Александром. На Канарских островах.

На двухколёсном велосипеде Олеся в своё время участвовала даже  
в велопробеге в Вентспилсе.

С хозяином дома, русским голубым котом  
Бентли.
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Недели бегут так быстро, 
скоро уже и год закончит-
ся… Нет, так скоро это 
ещё не произойдёт, пото-
му что нужно ещё про-
жить два с половиной 
месяца. Но очередная 
неделя уже пробежала. И 
золотая осень уже почти 
прошла, на улице сыро и 
промозгло, поэтому часто 
хочется оставаться толь-
ко в тёплых помещениях. 
На этот раз «Ventspilnieks.
lv» предлагает три музы-
кальных и кинематогра-
фических события, чтобы 
провести время в тепле, 
радостно и энергично. 

В ечером в пят-
ницу вы може-
те отправиться в 
большое здание 
Вентспилсской 

музыкальной средней 
школы, где с мастер-клас-
сом будет гостить одна 
из участниц популярно-
го в Латвии и среди вент-
спилчан вокального 
ансамбля этно-поп-музы-
ки «Tautumeitas» Аснате 
Ранцане. Тема мастер-клас-
са – взаимодействие 
народного и современно-
го. Аснате поделится опы-
том, который получен во 
время изучения музыколо-
гии в Латвийской музыкаль-
ной академии, а также руко-
водства фольклорной груп-
пой «Tautumeitas». Затем 
состоится небольшой соль-
ный концерт и джем-сейшн, 
которые начнутся в 21 час. 

Ещё одна увлекательная 
встреча ожидается в суббо-
ту вечером там же, в кон-
цертном зале «Латвия». 
Здесь, в 17 часов пройдёт 
премьера страстной драмы 
– полнометражного филь-
ма режиссёра Андриса 
Гауи «Ничто нас не оста-
новит», к тому же зрите-
ли смогут задать вопросы 
творческой группе фильма 
– режиссёру и актёрам, а 
также насладиться музы-
кальным номером из саунд-
трека к фильму. Выступят 
вентспилчанка, уже хоро-
шо известная в Латвии 
Эвия Вебере, Микелис 
Путниньш («Instrumenti», 
«Ezeri», «Nepāriet» и дру-
гие музыкальные проекты), 
Рудолфс Мацатс и Риналдс 
Максимов.  

Затем нужно усердно 
работать и накапливать 
силы, чтобы в следующую 
пятницу, вечером 18 октя-
бря, в «Юрас варты» можно 
было вдоволь подвигать-
ся, посмеяться и провести 
замечательный вечер вме-
сте с группой «Labvēlīgais 
Tips»! Как рассказали пред-
ставители группы, это будет 
потрясающий концерт в двух 
отделениях. Предусмотрен 
следующий план вечера: в 
первой части будет предло-
жено шоу “sit-down” – песни 
группы “Labvēlīgais Tips” в 
необычном новом звучании. 
Затем буфетный перерыв, 
после которого последует 
вторая часть – “Hands-up 
или руки вверх» – отлич-
ная вечеринка с танцами. 
Прозвучат как классика, так 
и премьеры. 

С музыкой  
и кино

Календарь – всем известная, привыч-
ная вещь. Нас окружает множество раз-
личных устройств, в которых год, число, 
время, фазы Луны и т.д. в любое время 
как на ладони. Однако календарь – как 
книга, точнее, сборник справочных и 
информационных материалов, столе-
тиями являлся ценностью, без которой 
не обходились почти ни в одном доме. 
Заглянем же в различные старинные 
календари, чтобы понять, почему они 
были так востребованы. 

Вентспилсские календари

Н ужно сказать, что с календа-
рями в Латвии была такая же 
путаница, как описанная нами 
в прошлом номере газеты ситу-
ация с латышской орфографи-

ей, охарактеризованная Биленштейном. Кто 
знает, как обстояли дела с времяисчисле-
нием до немецкой экспансии в XIII веке, но 
календарь в том виде, каким мы его знаем, 
на территории Латвии появился вместе с 
немецкими крестоносцами и католическими 
священниками. Так продолжалось до 80-х 
гг. XVI столетия, когда в результате наблю-
дений ученых того времени даже Ватикан 
был вынужден признать, что использовав-
шийся до того момента Юлианский кален-
дарь отстал от реального астрономического 
времени на целых 10 дней, и Папа Григорий 
XIII издал буллу (церковный закон) о перехо-
де на новый календарь, который был назван 
его именем. Так, за 4 октября 1582 года 
последовало... 15 октября; первыми государ-
ствами, которые незамедлительно привели 
времяисчисление в соответствие с новым 
Григорианским календарем, были Испания, 
Португалия, Италия и Польша. Вскоре за 
ними последовали Франция, Нидерланды, 
Люксембург и еще несколько стран, где гла-
венствующей религией был католицизм. В 
то же время на протестантских (лютеран-
ских) территориях новый календарь встре-
тил ярое сопротивление, в том числе, и на 
территории Латвии. В Риге, которая находи-
лась во власти польского короля Стефана 
Батория, например, возникли так называе-
мые «Календарные беспорядки», которые 
закончились кровавыми столкновениями и 
казнями. Календарь, введенный несмотря 
на человеческие жертвы, просуществовал 
совсем не долго – до прихода шведов. 
Вновь в силу вступил старый Юлианский 
календарь. В Курземе и Земгале, значит, в 
Курземском герцогстве, дела шли весьма 
противоречиво. С одной стороны, в стра-
не правящей религией было лютеранство, 
с другой – герцогство являлось вассаль-
ным государством католической Польши. 
Переход на Григорианский календарь затя-
нулся до 1645 года. В немецких календа-
рях того времени (латышских календарей 
еще не было) для пущей ясности были 
введены две колонки с датами; одна соот-
ветствовала новому календарю, другая – 
старому. Такое времяисчисление продол-
жалось до 1795 года, когда Курземское и 
Земгальское герцогство было инкорпориро-
вано в Российскую империю, где все еще 
царил старый ортодоксальный Юлианский 
календарь, который от реального астроно-
мического времени отставал уже на 12 дней. 
За прошедшие 150 лет жители Курземе уже 
привыкли к Григорианскому календарю и 
прежний «старый стиль» совершенно забы-
ли. Но опять пришлось к нему вернуться, 
что, конечно, создавало большую нераз-
бериху, так как пришлось почти две неде-
ли пережить еще раз. Прежний «старый 
стиль» стал новым, и наоборот. С того вре-
мени до самого 1917–1918 г. в выпущенных 
латышских календарях снова наблюдаются 
две колонки с датами. Также печатались и 
немецкие календари, так как для балтий-
ских немцев эта отсталая «русская тради-
ция» была неприемлема. Свидетельством 
тому служит сборник детских воспоминаний 
Лизете Хармсен, дочери известного злекско-
го священника Битнера, выпущенный в 1911 
году. В нем говорится, что церковные празд-
ники проходили согласно старому стилю, 
хотя в документах фигурирует новый стиль. 
Она даже использовала обозначение «ста-
рый Янов день» (das alte Johannisfest), кото-

рый крестьяне праздновали по старому стилю. 
Календарей, отпечатанных на латышском языке, 

на самом деле было очень много. Практически во 
всех городах в начале ХХ столетия вышел по крайней 
мере один местный календарь, в котором помимо 
календаря как такового было много важной для обще-
ственности того времени информации. Например, в 
вентспилсском календаре 1911 года, который вышел 
в издательстве редактора «Ventspils Apskats» и изда-
теля Т. Антманиса, читатели могли получить инфор-
мацию о гербовом сборе, Курземском, Видземском 
и Литовском рынках, налоговых ставках, стоимости 
услуг почты, телеграфа и извозчиков, железнодо-
рожном и пароходном сообщении, местонахожде-
нии государственных и муниципальных учреждений, 
ознакомиться с различными таблицами для подсчета 
процентов, узнать курс валюты по отношению к рос-
сийскому рублю, посмотреть календарь охотника и 
рыболова, сравнить меры длины и веса (тогда про-
изошел переход от верст к километрам, от фунтов и 
пудов – к граммам и килограммам). В конце – лите-
ратурное приложение – немного поэзии, несколько 
рассказов, очерков и юморесок. От уже упомянуто-
го немногим отличался и вентспилсский календарь 
1912 года, который был издан обществом «Ventas 
Straume». Под таким же названием недолгое время 
выходила и газета, которая, в отличие от граждан-
ско-центристской «Ventspils Apskats», отличалась 
некоторым «левым» настроением. 

Значительные различия проявились в мест-
ных календарях уже в условиях независимого 
Латвийского государства. Произошел полный пере-
ход на Григорианский календарь, перепрыгнули 
через две полные недели, и больше нет никаких 
отметок о «старом» и «новом» стиле. Однако как 
нововведение национальной природы появились ста-
рые и новые… Дни имени. Новые Дни имени реко-
мендуются как чрезвычайно «народные», но, с совре-
менной точки зрения, они становятся источником 
бесконечного веселья. Вот краткий экскурс в пред-
ложения Дней имени 1927 года! Женские имена: 
Лайда, Лабите, Залгона, Коша, Салда, Глезна, Глита, 
Гудра, Свейка, Тиксме, Варените, Приеце, Глайма, 
Дзея, Спулгаце, Расулите, Дукня, Глауда, Блава, 

Крашня, Сартоне, Милвайре. Мужские имена: Эглис, 
Лаймстарс, Миеркопис, Талвайрис, Дрошпратис, 
Гаррегис, Спидонис, Гингулс, Виесалгс, Варабалсс, 
Лаймзиедс, Цилтвайрис, Радагайсс, Варпулис, 
Праткопис, Ленпратис, Виедулис, Стипронс, 
Линксмис, Зиемциетис, Зигенотс. 

Каким бы странным это ни казалось, но в то 
время этот раздел задумывался на полном серье-
зе. Серьезно и богато информацией и дальнейшее 
содержание календаря с полной новой десятич-
ной системой весов и мер, календарем беремен-
ности домашнего скота, расписанием движения 
поездов и пассажирских кораблей, детальным отче-
том о государственных и муниципальных учрежде-
ниях, банках, школах, больницах, аптеках, гости-
ницах и постоялых дворах. Подобным образом 
устроен и выпущенный в 1935 году в издательстве 
Т. Антманиса вентспилсский календарь «Времена 
года», но в нем больше информации о церковных 
праздниках, в том числе, религиозных праздниках 
православных и евреев, и памятных датах. В каче-
стве нововведения – правила использования радио-
фона (радио) и список абонентских тарифов. Среди 
прочего размещенные в нем Дни имени «нормали-
зовались» и совпадают с теми, которые включены 
в современные календари. Очевидно, Коша, Дукня, 
Милвайре, Гаррегис, Варпулис и Зигенотс не полу-
чили признания… 

В заключение возникает вопрос: почему в наши 
дни, когда Вентспилс считается зажиточным 
городом, никому не приходит в голову издавать 
такую полезную книжку карманного формата, как 
«Вентспилсский календарь»? Вы скажете, что все 
это можно прочитать в интернете или на различных 
домашних страницах? Можно, но для этого требует-
ся время и терпение, так как всю информацию не 
найти собранной в одном месте. Одно дело – репре-
зентационный городской фотокалендарь, которых 
у нас выходит сколько угодно. Другое дело – обоб-
щить полезную информацию, когда ежегодно появ-
ляется что-нибудь новое. 

Да, и знаете ли вы, что за последние 100 лет весь 
мир, в том числе и мы, вновь отстает от астрономи-
ческого года на целые сутки? 

AS “BALTIC COAL TERMINAL”

Dzintaru iela 39b, Ventspils

+371 63634000

info@balt iccoal.com

AS “BALTIC COAL TERMINAL” 
Vienīgais specializētais slēgtā tipa 
ogļu pārkraušanas termināls Eiropā

Vismodernākās videi draudzīgas 
ogļu pārkraušanas tehnoloģijas

Pilna spektra ogļu 
pārkaušanas pakalpojumi

АО “Baltic Coal Terminal” в 2018 году в бюджет Вентспилсского самоуправления в виде подоходного налога  
с населения заплатило 211 936 евро. В виде налога на недвижимую собственность – 124 388 евро. 
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Стремятся уменьшить 
бюджет самоуправлений 
Министерство финансов призывает боль-
ше не выделять самоуправлениям 19,6% 
налоговых поступлений в совокупный 
бюджет, как это происходило до сих пор. 
Самоуправления должны быть обеспече-
ны стабильным, регионально сбалансиро-
ванным финансированием, при условии, 
что специальная дотация в 2020, 2021 и 
2022 годах будет составлять не менее 148 
060 368 евро при распределении подо-
ходного налога с жителей между государ-
ственным и муниципальными бюджетами 
в отношении 80% и 20% соответственно.

Возобновлено уголовное дело 
в отношении Труксниса 
Генеральная прокуратура возобнови-
ла обвинение в отношении председате-
ля Юрмальской думы Гатиса Труксниса 
в деле о возможном незаконном финан-
сировании «Союза зеленых и крестьян» 
и подлоге документов. Ранее дело было 
прекращено, однако Генеральный проку-
рор отменил решение и поручил продол-
жить расследование. 

Полиция изучит закупки 
Минздрава 
В связи с заявлением Министерства здра-
воохранения Государственная полиция 
возбудила уголовное дело по подозре-
нию в мошенничестве в процессе закупок, 
связанных с информационными и комму-
никационными технологиями. Возникли 
подозрения в приобретении несуществую-
щих продуктов и «переупаковке» произве-
денного на другом предприятии продукта 
и предложении его по значительно более 
высокой цене. Директор Национальной 
службы здоровья Инга Милашевича неде-
лю назад покинула должность. 

Серьезно отстаем 
в области инвестиций 
Объем накопленных зарубежных инвести-
ций в Латвии превысил 15 миллиардов 
евро, однако мы до сих пор значитель-
но отстаем в этом отношении от Эстонии 
и Литвы. В Эстонии инвестиции состав-
ляют 25 млрд евро, в Литве – 18 млрд. 
Инвесторов зачастую отпугивает нежела-
ние жителей самоуправления соглашать-
ся с развитием проектов на конкретной 
территории. 

Будут лечить страдающих 
зависимостью от телефона 
В Сейме во втором чтении были поддер-
жаны изменения в законе, которые пред-
полагают, что государство будет обеспе-
чивать социальную реабилитацию совер-
шеннолетним лицам и детям, у которых 
возникла зависимость от новых техно-
логий. До сих пор социальная реаби-
литация осуществлялась главным обра-
зом на средства благотворительности. 
Изменения еще должны быть приняты в 
третьем, окончательном чтении. 

Стремительно растет богатство 
Риекстиньша 
В опубликованном «Диенас бизнесс» спи-
ске богатейших людей на первом месте 
второй год подряд – совладелец пред-
приятия информационных технологий 
«Mikrotīkls» Арнис Риекстиньш, состояние 
которого достигло 202 млн евро, за год 
увеличившись на 30 млн евро. Со 120 млн 
евро за ним следует совладелец «Риетуму 
банка» Леонид Эстеркин и совладелец 
находящегося в стадии самоликвидации 
«ABLV Bank» Эрнестс Бернис. 

Будущее фоторадаров неясно 
Со штрафов от стационарных фоторада-
ров в госбюджет собрано меньше денег, 
чем планировалось изначально, поэтому 
деятельность имеющихся фоторадаров и 
введение новых находится под вопросом, 
предупреждает Министерство внутренних 
дел. Меньше штрафов взыскано также 
в связи с тем, что среди водителей воз-
росла дисциплина в соблюдении правил 
дорожного движения. 

НОВОСТИ ЛАТВИИ

Несмотря на то что в конце неде-
ли небо будет закрыто облаками и 
будет идти дождь, опубликованная на 
портале Gismeteo информация свиде-
тельствует о том, что с субботы воз-
дух станет теплее. 

Станет 
теплее! 

В выходные воздух прогреет-
ся до +14, +13 градусов, к 
сожалению, прогноз обеща-
ет и дождь. +13 градусов и 
дождь нам принесёт и первый 

день новой недели. Зато уже во вторник 
дождик будет только накрапывать, облач-
ный покров тоже станет меньше, и тем-
пература воздуха будет +15 градусов.  В 
среду и четверг прогноз Gismeteo обе-
щает +14 градусов. Но если в среду ожи-
дается сухая погода, то четверг придёт с 
дождями, громом и молниями.  Зато весь 
конец следующей недели обещает быть 
тёплым – +14, +15 градусов, с перемен-
ной облачностью, без осадков. 

Ночи также обещают быть ещё срав-
нительно тёплыми – температура возду-
ха будет держаться на уровне +10, +13 
градусов. 

Осень – время сбора урожая, это же 
можно сказать и о новости о том, что в 
сентябре в Вентспилсской больнице на 
свет появилось самое большое в этом 
году число новорожденных. 

В сентябре – самое большое в этом году число 
новорожденных

К ак проинформировали в отде-
ле ЗАГСа города Вентспилса, 
в родильном отделении ООО 
«Северокурземской региональной 
больницы» в Вентспилсе в про-

шлом месяце всего родились 36 малышей. 
Так много малышей в Вентспилсской больни-
це в течение одного месяца в этом году ещё 
не рождалось. В этом смысле этот год пре-
взошёл рекорд прошлого года, когда в янва-
ре в Вентспилсской больнице родились 35 
новорождённых. Однако ещё более урожай-
ным был 2017 года, когда в августе родились 
40 малышей. 

16 из 36 новорожденных – мальчики, 20 
– девочки. Здесь также следует отметить, 
что 16 малышей родились в незарегистри-
рованном браке, а именно, родители живут 
вместе, но брак не регистрирован.  Один 
малыш зарегистрирован без сведений об 
отце. Первые дети в семье – 13 новоро-
жденных, вторые – 10, а восемь мальчиков и 
девочек являются третьими детьми в семье.  
В трёх семьях родился уже четвёртый ребё-
нок, а в двух семьях – пятый и шестой ребё-

нок. Таким образом, в Вентспилсе и крае 
живут много многодетных семей. 

Не все 36 новорожденных стали новыми 
жителями Вентспилса. В городе Вентспилсе 
задекларированы 28 из 36 новорожденных, 
пятеро – в Вентспилсском крае, по одно-
му новорожденному – в Риге, а также в 
Алуксненском и Павилостском краях. 

Общий демографический баланс по-преж-
нему негативный, так как число новорожден-
ных по-прежнему отстаёт от числа умерших. 
В сентябре в городе Вентспилсе составлены 
42 регистра о смерти.  

В сентябре также зарегистрирован 21 
брак. В зале бракосочетаний отдела ЗАГСа 
торжественно брак зарегистрировали 20 пар, 
и одна пара брак зарегистрировала в замке 
Ливонского ордена. 

Об очередях на оплачиваемые государ-
ством консультации к врачам-специали-
стам приходится слышать много негатив-
ного. И на портале Национальной службы 
здоровья www.rindapiearsta.lv видно, что 
в очереди ко врачу-специалисту можно 
ждать даже 575 дней!* Однако, если в 
одном медицинском учреждении опла-
чиваемой государством консультации 
нужно ждать долго, то в другом к соответ-
ствующему специалисту можно попасть 
практически в тот же день. Как обстоят 
дела в Вентспилсе? 

Насколько в Вентспилсе длинные 
очереди к специалистам, 
оплачиваемым государством?

О дин из неоспоримых плю-
сов Вентспилса в отноше-
нии доступности медицинских 
услуг – Вентспилсский фили-
ал Северокурземской реги-

ональной больницы. Согласно информа-
ции на rindapiearsta.lv, на такие обследо-
вания, как, например, электрокардиограм-
ма, маммография, ультрасонография суста-
вов и различных органов, фиброгастроско-
пия, рентген, время ожидания составляет 
0 дней. То есть они доступны сразу. Нет 
очереди также к таким специалистам, как 
анестезиолог, специалист в области общей 
хирургии, нарколог, интернист, инфектолог 
и педиатр. Сразу доступны такие услуги, 
как общий массаж для детей, другие физи-
отерапевтические процедуры, общая хирур-
гия, лечение болезней внутренних органов и 
неврологических проблем в дневном стаци-
онаре. В Вентспилсской поликлинике также 
на такие манипуляции, как электрокардио-
графия, маммография, велоэргометрия (в 
Вентспилсском филиале Северокурземской 
региональной больницы – 14 дней), остео-
денситометрия или рентгенография, время 
ожидания – 0 дней. То же самое относится 
и к консультациям таких врачей, как онко-
лог-химиотерапевт, дерматовенеролог, нар-
колог, психиатр, отоларинголог. 

В свою очередь, к физиотерапевту, на 
общий массаж для детей и к травматоло-
гу-ортопеду время ожидания составляет уже 
12 дней, к аллергологу – 24 дня, к гинеко-
логу – 35 дней. В Вентспилсском филиа-
ле Северокурземской региональной боль-
ницы консультации гинеколога нужно ждать 
45 дней. Правда, в Вентспилсе имеется 
несколько врачебных практик, где консуль-
тация гинеколога доступна сразу, а также где 

время ожидания консультации составляет 80 
дней. Такая широкая амплитуда и на опла-
чиваемые государством услуги стоматоло-
гической гигиены, протезирования и стома-
тологическое лечение – начиная с 0 до 90 
дней. Нужно напомнить, что стоматологиче-
ские услуги из средств госбюджета в полном 
объеме оплачиваются детям до 18 лет, и в 
зависимости от возраста детям раз или два 
раза в год государство оплачивает расходы 
на гигиену зубов. Государство оплачивает 
также съемные пластмассовые зубные про-
тезы участникам ликвидации последствий 
аварии на Чернобыльской АЭС. 

Интересны и временные ограничения 
доступности оплачиваемых государством 
услуг в кабинетах ухода за диабетической 
стопой – от 10 (ООО «Dziedinātava») до 
120 дней (в Вентспилсской поликлинике). 
Правда, согласно данным на rindapiearsta.lv, 
данная услуга доступна всего в двух меди-
цинских учреждениях. 

Дольше всего – 120 дней – в Вентспилсском 
филиале Северокурземской больницы нужно 
ждать допплерографии сосудов (головы, 
шеи, ног), электроэнцефалографии, магнит-
ного резонанса и консультаций офтальмо-
лога, аудиологопеда, эрготерапевта, физио-
терапевта, нефролога. Так же долго нужно 
ждать оплачиваемой государством реабили-

тации в дневном стационаре и дневном ста-
ционаре отоларингологии для взрослых. В 
свою очередь, офтальмологических услуг в 
дневном стационаре Вентспилсского фили-
ала Северокурземской региональной боль-
ницы требуется ждать даже 365 дней. В 
Вентспилсской поликлинике оплачиваемая 
государством консультация у офтальмолога 
возможна лишь через 120 дней. 

В этой статье перечислены далеко не все 
оплачиваемые государством услуги здраво-
охранения, их доступность и длина очере-
дей в Вентспилсе. Однако для каждого вра-
ча-специалиста ситуация очень различает-
ся, и длина очередей в медицинских учреж-
дениях разная. Поэтому на портале НСЗ 
rindapiearsta.lv каждый может выбрать для 
себя необходимого врача-специалиста или 
обследование, а также узнать, какие очере-
ди в соответствующем городе к конкретно-
му специалисту, и где услугу можно полу-
чить быстрее. Помните: если для получе-
ния оплаченной государством медицинской 
услуги в одном лечебном учреждении нужно 
ждать очереди, то пациент имеет право 
обратиться в другое медицинское учрежде-
ние, где очереди нет или она меньше. 

*Данные о доступности оплаченных госу-
дарством медицинских услуг по состоянию 
на 1 сентября. 
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БK «Вентспилс» 
разгромил Лиепаю 
БК «Вентспилс» с победы начал 
защиту завоеванного в прошлом году 
в Латвийско-эстонской баскетболь-
ной лиге титула чемпиона, в гостях 
со счетом 97:46 разгромив Лиепаю. 
Исход матча решился в самом нача-
ле игры: вентспилсский клуб в первой 
четверти лидировал со счетом 33:5, 
а после первой половины встречи 
табло уже показывало 64:15.

В сборной по футболу 
больше нет вентспилчан 
Главный тренер сборной Латвии по 
футболу Славиша Стоянович назвал 
имена футболистов, которые в каче-
стве кандидатов будут бороться за 
место в составе команды на ожида-
емые квалификационные игры чем-
пионата Европы 2020 года, однако 
на сей раз даже среди претенден-
тов нет ни одного футболиста ФК 
«Вентспилс». Ранее среди кандида-
тов были трое игроков вентспилсской 
команды. 

Паламейка заняла
лишь 18-е место 
Спортсменка Вентспилсской олим-
пийской сборной Мадара Паламейка 
(метание копья) неудачно стартовала 
на чемпионате мира по легкой атле-
тике в Катаре, где заняла лишь 18-е 
место. В квалификационных сорев-
нованиях ее самый дальний бросок 
составил 59,95 метра, однако этого 
оказалось слишком мало, чтобы 
попасть в финал. 

Мацукс помогает 
переписать историю 
На прошедшем в Нидерландах Кубке 
наций по мотокроссу самый высо-
кий результат за всю историю уча-
стия показала сборная Латвии, заняв-
шая 8-е место. В составе латвий-
ской команды был и спортсмен из 
вентспилсского клуба «Родео» Томс 
Мацукс. 

В тройке во Франции 
Команда по автоспорту «Tempo 24H», 
в состав которой входят вентспилча-
не Игорь Скок, Рудольф Скок и Арвис 
Пикис, завоевала 3-е место в 24-часо-
вых соревнованиях во Франции «24 
Heures Tout Terrain de France».

В конном спорте – 
золото и серебро 
В четвертом, решающем туре розы-
грыша кубка Латвийской федерации 
конного спорта по конкуру спортсмены 
конного клуба «Демора» завоевали 
несколько медалей. Золото у Алисе 
Лусе с Джоанной, серебро у Анны 
Чакстини с Вето. В общем зачете 
среди любителей у Унды Эгендорфы 
с Леди – серебряная медаль.

В минувшие выходные спортивная жизнь 
Вентспилса была насыщена событиями. 
Однако надежду на радостные события 
преумножали лишь хоккеисты, в то время 
как футболисты и баскетболисты прои-
грали как важные очки, так и принципи-
альный матч. 

Сегодня витамины считаются практически панацеей от всех болезней. Реклама нам говорит о том, что недостаток витаминов при-
водит к множеству хворей, и, чтобы избежать их, нужно срочно начать прием тех или иных витаминов. «Ventspilnieks.lv» решила 
изучить, действительно ли витамины являются чудодейственным средством, как об этом говорится в рекламе, и какова задача 
каждого витамина в нашем организме. 

У «Вента–2002» снова радость, 
в баскетболе и футболе – огорчение

«ВЕНТА–2002» РАЗГРОМИЛА 
ПРОТИВНИКА И ПОДНЯЛАСЬ ВВЕРХ

Вторую убедительную победу в играх чем-
пионата Хоккейной лиги развития юниоров 
(ХЛРЮ) отпраздновали игроки вентспилсско-
го хоккейного клуба «Вента–2002», которые 
на своем льду в очень важном матче со сче-
том 6:1 обыграли хоккеистов «DLSS». 

Счет был открыт уже на четвертой мину-
те, когда шайбу в пользу хозяев забро-
сил Робертс Силиньш. До начала второго 
периода гости сдерживали атаки вентспил-
чан, затем Артуру Крумхольцу и Кристерсу 
Бергманису до 30-й минуты удалось забро-
сить шайбы и выдвинуть хозяев площадки 
вперед со счетом 3:1. Некоторая интрига вос-
становилась в конце второго периода, когда 
гости забросили одну шайбу, но в третьем 
периоде хозяева еще трижды отправили 
шайбу в ворота гостей: по одному разу отли-
чились Ренарс Камерграузис, Кристоферс 
Давис Кариньш и Элвисс Кайминьш. 

У Эдгарса Цгоевса в этой игре три резуль-
тативные передачи. Он является вторым 
самым результативным игроком в лиге (5 
шайб и 4 передачи). 

В общем зачете вентспилчане после этой 
победы с девятью очками в четырех играх 
поднялись на 3-ю позицию. На одно очко 
больше у только что поверженных «DLSS», 
которые, однако, провели на одну игру боль-
ше. Лидеры с 11 очками в четырех играх – 
«LSSS»/ХК «Liepāja».

Следующую игру «Вента–2002» прове-
дет в субботу, когда в гостях встретится с 
«Mārupe»/«AKO».

В матче чемпионата Латвии по детско-ю-
ношескому хоккею в возрастной группе U-11 
«Вента–2002» на своей площадке приняла 
ровесников «JLSS U-11 B», которых обыгра-
ла со счетом 4:2. В общем зачете группы B 
юные игроки с семью очками в четырех играх 
девятые. 

ВТОРОЕ ПОРАЖЕНИЕ ЗА НЕДЕЛЮ 
ВЫЗВАЛО ОБЕСПОКОЕННОСТЬ 
У РУКОВОДСТВА КЛУБА 

Баскетбольный клуб «Вентспилс» новый 

сезон начал очень неудачно, можно ска-
зать, катастрофически. За короткое время 
вентспилчане пережили уже второе болез-
ненное поражение, на сей раз – в турнире 
Латвийско-эстонской баскетбольной лиги, на 
своей площадке со счетом 89:93 уступив БК 
«Огре». 

Это была вторая игра вентспилчан в этом 
турнире в новом сезоне, в котором вент-
спилсский клуб – действующие чемпионы. В 
игре вентспилчане были фаворитами, одна-
ко, в отличие от огрских спортсменов, у 
которых в этом сезоне ядро команды оста-
лось прежним, состав вентспилчан полно-
стью новый. К тому же, вентспилчан трени-
рует бывший тренер огрской команды Артурс 
Висоцкис-Рубенис. 

Игра была очень напряженной, но в конце 
у хозяев было хорошее преимущество в 
очках – 71:61. Однако в конце преимуще-
ство рассеялось, а в конце игры не удалось 
сохранить и минимальное преимущество. 
Роналдс Закис сумел получить очки и выдви-
нуть хозяев вперед со счетом 89:86, однако 
на этом игра хозяев площадки остановилась. 
Гости получили несколько очков и в конце 
оставили хозяев в проигравших. 

Для вентспилсской команды это уже вто-
рое болезненное поражение за короткий 
период. В предыдущем матче этой лиги, 
правда, была разгромлена команды Лиепаи 
(97:46), однако перед этим Вентспилс дваж-
ды уступил чемпионам Венгрии и не попал 
в Лигу чемпионов FIBA, хотя являлся фаво-
ритом этой дуэли. Ниже всякой критики был 
проведен ответный матч в Вентспилсе, в 
котором хозяева капитулировали со счетом 
55:73... Поговаривают, что над головой ново-
го тренера уже сгустились тучи со стороны 

президента и руководства клуба. 

СЕРЕБРО УПУЩЕНО. УДАСТСЯ ЛИ 
УДЕРЖАТЬ ХОТЯ БЫ БРОНЗУ? 

Такой вопрос в последние недели стал 
занимать любителей спорта в Вентспилсе. 
Еще недавно у Вентспилсского футбольного 
клуба были все возможности обойти имею-
щий преимущество RFS и благодаря матчам 
против номинально более слабых клубов 
закрепиться на позиции, обеспечивающей 
серебряные медали. 

В реальной жизни ситуация развернулась 
диаметрально противоположная. А именно, 
ФК «Вентспилс» за счет матчей, сыгранных 
вничью, потерял много важных пунктов, а 
также пережил поражения. Череда непри-
ятностей продолжилась и в последней игре, 
в которой в гостях едва удалось удержать 
ничью против более слабой команды BFC 
«Daugavpils» – 1:1. В завершение игры по 
счастливой случайности вентспилчане не 
пропустили и убереглись от нуля в таблице. 

После этой очередной ничьей ФК 
«Вентспилс» практически утратил надежду 
на получение серебряной медали, так как 
от занимающей второе место RFS отстает 
уже на восемь очков. Еще за несколько игр 
у вентспилчан была возможность обойти 
конкурентов, но последовали поражения и 
ничьи против номинально более слабых про-
тивников. На четыре очка меньше и игра в 
резерве у юрмальского «Спартака», который 
также в последнее время потерял много важ-
ных очков. Скорее всего, именно эти коман-
ды разделят между собой бронзовые награ-
ды. В последних играх чемпионата соперни-
ками Вентспилса станут лидеры «Riga FC» 
и RFS... 

Действительно ли витамины являются 
чудодейственным средством?

В не всякого сомнения, витами-
ны очень важны для обеспече-
ния жизнедеятельности человече-
ского организма, без них наше 
тело просто перестанет работать. 

Витамины защищают организм от малокро-
вия, рахита и цинги. Если витаминов не хва-
тает, то нарушаются функции сердца, пече-
ни, головного мозга, кожи, снижается спо-
собность сопротивляться вирусам и другим 
инфекциям. 

Большинство людей получают витамины 
с пищевыми продуктами. Однако бывают 
ситуации, когда необходимы ударные дозы 
витаминов, например, женщинам в период 
беременности, грудным и маленьким детям, 
а также пожилым людям, у которых из-за 
болезни или по другим причинам имеются 
ограничения в питании. 

НАИБОЛЕЕ ЧАСТО ЗАДАВАЕМЫЕ 
ВОПРОСЫ О ВИТАМИНАХ 

Способны ли повышенные дозы 
витаминов приостановить старение 
организма? 

Даже если есть таблетки с витамина-
ми горстями (что, к слову сказать, вредно), 

повернуть биологические часы назад невоз-
можно. Если витамины B и C почки перера-
батывают достаточно легко, то витамины A, 
D и E, накапливаясь, могут наносить орга-
низму вред. 

Что витамины делают в организме? 
Витамины играют очень важную роль в 

биохимических реакциях, которые происхо-
дят в организме, они способствуют нормаль-
ному обмену веществ. 

Существует ли какой-либо витамин, 
увеличивающий сексуальность? 

Таким витамином зачастую считают вита-
мин Е, однако его возможности в данной 
сфере научно еще не доказаны. 

Способствуют ли витамины омоложе-
нию кожи? 

Нередко приходится слышать такие 
утверждения. Однако специалисты относятся 
скептически к мысли о том, что кремы, содер-
жащие витамины, могут восстанавливать ста-
реющие клетки. Кремы, обогащенные витами-
нами, могут помочь дольше сохранить коже 
свежесть, но не вернуть молодость. 

Какие витамины необходимы для 
волос? 

Для волос очень важны витамины груп-

пы B – их содержат цельное зерно, дрожжи, 
печень. 

Защищают ли повышенные дозы вита-
минов от насморка? 

Американский биохимик, лауреат 
Нобелевской премии Лайнус Полинг в свое 
время пришел к выводу, что увеличенная 
доза витамина C хорошо защищает от грип-
па и простудных заболеваний. Однако боль-
шая часть светил в области медицины к 
этому утверждению относятся скептически. 

Правда ли, что витамины помогают 
бороться с раком? 

Ученые все еще тщательно исследуют, 
какой защитный эффект против опухолей 
могут иметь витамины A и E. Тем не менее, 
практических достижений в этой области 
пока нет. 

ЧТО ДАЕТ КАЖДЫЙ ИЗ ВИТАМИНОВ? 
Витаминов много, они разные, и все жиз-

ненно важны для человеческого организма. 
Витамин A необходим для роста. Он защи-

щает от инфекций, замедляет старение орга-
низма. Его недостаток вреден для кожи, ног-
тей и волос. Этот витамин содержится в 
печени и зеленых овощах. 

Витамины группы B защищают нервы и 
кожу, регулируют процессы пищеварения. 
Их дефицит вызывает бессонницу, депрес-
сию, головные боли, анемию. Витамины этой 
группы можно найти в зерновых, картофеле, 
дрожжах, свекле и земляном орехе. 

Витамин С очень ценен для всего организ-
ма, он необходим для роста тела и клеток, 
для десен, зубов, костей. Много его содер-
жится в цитрусовых, зеленых овощах, чер-
ной смородине и киви. 

Витамин D особенно важен для костей и 
зубов. Помогает процессу всасывания каль-
ция и фосфора. Этого витамина много в 
рыбьем жире, яйцах, сливочном масле. 

Витамин Е нормализует деятельность 
красных кровяных телец. Легко накапливает-
ся в организме. Его содержат растительные 
масла, кукуруза, яйца, пророщенные зерна 
пшеницы, хлеб с отрубями, орехи. 

Витамин К играет важную роль в процессе 
кроветворения, уменьшает ломкость костей. 
Он содержится в листовых овощах, помидо-
рах, печени, горохе. 
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НОВОСТИ ВЕНТСПИЛСА

То, что жизнь – не розовый сад, знают все. Во всяком случае теоретически.  Если, конечно, ты не один из вер-
ховных богов Олимпа, у которых всё должно быть в порядке. И даже у верховных богов Олимпа (как мы хоро-
шо знаем из древнегреческих легенд) иногда случались какие-нибудь казусы. Здесь хотя бы можно упомя-
нуть того же Прометея, который просто взял и «украл» огонь, чтобы передать его людям, или хотя бы одно-
го героя, который берёт и наступает на мозоль, или сами боги не могут поделить между собой сферы вли-
яния… И снова мы приходим к одному и тому же – жизнь, право же, – никакой ни розовый сад. 

Суровый год после выборов 

Не зря в Риге и здесь же, в Вентспилсе, господа начали громко 
жаловаться, не избегая ни просторечья, ни простых обвинений. Они 
говорят, нас обижают, всё плохо, и всё будет ещё хуже.  Потому что 
мы больше не можем так, как раньше, – разделить ещё неразде-
лённое, украсть то, что ещё не украдено, составить сметы и реали-
зовать проекты так, чтобы нам самим казалось выгодным и значи-
мым для наших кошельков.  Мельницы послевыборного года нача-
ли молоть – медленно, но неуклонно. И, хочется надеяться, что без-
возвратно.   Короли крупных строительных компаний, бизнесмены 
отходов, их политические «тылы» и в Риге, и в краях, и в городах, 
нехотя, но оказались в центре внимания. Год после выборов пока-
зал, что можно и иначе. Во всяком случае пытаться, во всяком слу-
чае постараться.  

Что всё это нам дало? Всем вместе и каждому в отдельно-
сти. Во-первых, определенную уверенность, что изменить систему 
можно. Да, среди тех, кто действительно хочет изменить «порядок 
вещей», есть и громкие крикуны, использующие общую неудовлет-
воренность событиями в стране. Однако в данном случае время 
всё расставит по своим местам. И этот суровый послевыборный 
год уже «отсеял» из делателей некоторых, кто только использовал 
течение, чтобы вместе с ним вплыть, например, в Сейм.  Во-вторых, 
сознание того, что бывшие «всемогущие» не такие уж и всемогу-
щие.  Что за их грехи и грешки им придётся отвечать. И это нема-
ловажно, потому что навести порядок в стране можно только в том 
случае, если мы знаем, что случилось, что происходит, и как долж-
но происходить. Без знаний и информации реформы невозможны. 
В-третьих, ощущение позитивных перемен в нашем собственном 
сознании. Того, что мы сами – каждый своим голосом и заинтере-
сованностью – будем теми, кто будет принимать решения. Апатия 
и примирение с тем, что «так уж происходит», – это первый шаг к 
тому, чтобы собственные верховные боги Олимпа могли править и 
дальше. А заинтересованность в себе и государстве зато приведёт 
к долгожданной истинной демократии.  

Год после выборов показал слабые места нашего государства и 
самоуправлений, болевые точки и проблемы, требующие решения. 
В другом свете. Теперь только остаётся браться за работу – сначала 
понять, что нужно делать, а затем уже делать.  

Искренне ваша, “Ventspilnieks.lv”

Бросил машину 
Некий автоводитель разбил в Сталдзене 
свою машину, скрутил номерной знак, поки-
нул место происшествия и напился. 

Оспаривают штраф 
Магазин, который был наказан штрафом 
за продажу алкогольного напитка несо-
вершеннолетнему лицу, обратился в суд, 
чтобы оспорить решение. Владелец мага-
зина считает, что алкогольный напиток был 
продан по ошибке. 

Неприятных запахов стало меньше 
Специалисты Государственной службы 
окружающей среды считают, что неприят-
ных запахов в городе в последнее время 
стало меньше. 

Получают награду 
Mузыкальная средняя школа и концерт-
ный зал «Латвия» получили 1-е место 
в «IFD AWARD-2019» в номинации 
«Вентилируемые фасады». 

Можно пройти обследование

Северокурземская региональная больни-
ца призывает пройти маммографическое 
обследование. 

Безработица сокращается 
Число зарегистрированных безработных 
в городе продолжает уменьшаться. На 
сегодняшний день без работы находит-
ся 801 человек, уровень безработицы – 
3,9%. Самые востребованные профессии 
– бетонщик, монтажник строительных кон-
струкций и водитель грузовой автомашины. 

Вручают стипендии 
Стипендии в Вентспилсе за выдающие-
ся достижения вручены журналисту, поэту 
и публицисту Виктору Авотиньшу, а также 
поэтессе Марии Луизе Мельке. 

Новый пункт обмена 
В Детской библиотеке также работает 
пункт обмена книгами «Читатель дарит 
читателю». 

Начался отопительный сезон 
На улице стоит прохладная погода, поэтому 
многоквартирные дома начинают подклю-
чать к центральному отоплению. 

Бар закрыт 
Бар «Зитари» в Старом городе, полюбив-
шийся многим, снова закрыт. Владельцы 
комментариев не дают. 

Награждают студентов
Десять студентов Высшей школы получи-
ли стипендию городской думы за высокие 
достижения в сфере ИКТ. 

Новые трассы 
Начата следующая очередь строитель-
ства теплотрассы на ул. Ринькя, Ганибу, 
Кулдигас и Звайгжню. 

Награды вручены 
В Музее Херберта Дорбе «Senču putekļi» 
вручена награда «Учитель года в области 
гуманитарных наук». Ее получила педа-
гог Центральной начальной школы Лига 
Нелиуса. 

Осужден совратитель
Некий вентспилчанин, пытавшийся совра-
тить 13-летнюю девочку, получил наказа-
ние в виде полутора лет условно и при-
нудительных работа продолжительностью 
200 часов.

И менно эта аллегория приходит на ум, когда мы оценивает 
один полный год, который прошёл после прошлогодних 
выборов в Сейм. Почти что истерия началась в Пантеоне 
верховных богов Олимпа. Разве нет? Длительное время 
правящие и их долговременные «сторонники» (если толь-

ко можно использовать это обозначение для людей, кто длительно 
и основательно кормился из государственного кошелька) уже сами 
поставили себя в самую высокую касту. Конечно, с мыслью, что 
эта ситуация будет вечной и неизменной, что «рядовые граждане» 
(читай – принадлежащие к низшей касте) не должны ни знать, ни 
понимать, что происходит в государстве, и как «продвигаются дела».  
И какая неудача!  «Низшие» решили собраться, проголосовав не за 
«чемпионов хороших дел», им подобных и вслед бегущих, а выбрали 
тех – здесь можем процитировать предвыборную риторику со сторо-
ны бывших правящих, –  которые приведут бедную Латвию к апока-
липтическому концу. Если и не утопят государство со всеми его жите-
лями в Балтийском море, то по меньшей мере доведут страну до пол-
ного банкротства определенно.  

Год прошёл. Государство стоит как стояло, правительство рабо-
тает, банкротства не произошло… Произошло только то, чего пан-
теон самопровозглашенных богов Олимпа боялся больше всего. 
А именно, выявляются всё новые и новые факты о «порядке 
вещей», о политбизнесе со всеми вытекающими последствия-
ми. В поле зрения соответствующих инстанций попали не только 
мелкие воришки, которые иногда наливают бензин за деньги госу-
дарства и самоуправлений, используют для ужинов кредитные 
карты государственных учреждений или самоуправлений, или, 
например, устраивают на какую-нибудь должность родственни-
ков, выплачивая зарплату из карманов налогоплательщиков.  В 
сети попадает всё более крупная рыба. И это свидетельствует о 
том, что ситуация меняется… «Чемпионы хороших дел», другие 
маленькие «царьки» больше не могут чувствовать себя в безо-
пасности в своих маленьких королевствах.  И на высоком Олимпе 
началась паника. Кто будет следующим? Что будет дальше? Или 
ранее «неприкасаемые» вдруг оказались среди «рядовых граж-
дан», или мы действительно пришли к тому, что выгравирован-
ный в Кабинете министров лозунг «Один закон – одна правда для 
всех» начал действовать? 

 Окончание. Начало на 1 стр.

 Окончание. Начало на 1 стр.

Одно такое путешествие между Эстонией и 
Латвией могло бы занимать от четырех до 
четырех с половиной часов. В положении о 
конкурсе также было сказано, что за одну 
поездку паром должен перевозить не менее 
100 пассажиров, столько же должно быть 
сидячих мест. Кроме того, паром должен вме-
щать как минимум 25 легковых автомобилей 
или других транспортных средств, а также не 
менее одного автобуса. 

Речь о том, что паром вновь мог бы начать 
курсировать, ведется уже несколько лет. Уже 
в начале прошлого года предполагалось, что 
паром мог бы начать ходить летом 2018 
года, однако позднее срок был перенесен 

также будет способствовать конкуренто-
способности латвийской транзитной отрас-
ли в международном масштабе. Входящие 
в БАТЛ предприятия уже вложили много 
труда, чтобы способствовать этому сотруд-
ничеству, и будут делать это и впредь».   

В этом году в выставке приняли уча-
стие более 70 предприятий из 11 стран. В 
свою очередь на стенде VIA Latvia были 
представлены более 20 предприятий нашей 
страны. 

Паром между Сааремаа и Вентспилсом: 
надежда растаяла. Эстонцы обещают не сдаваться

БАТЛ: у общества 
Латвии и Беларуси 
в сфере транспорта 
и логистики есть 
большой потенциал

на лето 2019 года, а затем и на лето 2020 
года. Вентспилсская сторона также выра-
жала надежду, что эстонцам удастся реали-
зовать задуманное. Однако позднее оказа-
лось, что эстонской стороне одной не под 
силу реализовать этот проект с финансо-
вой точки зрения. С визитом в Вентспилсе 
даже побывала делегация самоуправления 
Сааремаа во главе с мэром, чтобы обсудить 
с представителями Вентспилсского самоу-
правления и Свободного порта достигнутое 
в вопросе о восстановлении паромного сооб-
щения и договориться о дальнейших дей-
ствиях. Однако Вентспилсская сторона не 
была заинтересована финансово участво-
вать в этом проекте, и эстонцы остались 
одни со своим планом возобновления паром-

ного сообщения. Напомним, что паромная 
линия между Вентспилсом и Эстонией закры-
та уже 11 лет. Паром на линии Вентспилс–
Минту, которую обеспечило «SSC Ferries» 
– дочернее предприятие эстонской частной 
компании «Saaremaa Laevakompanii», курси-
ровал в период с 2005-го до 2008 года, одна-
ко наступил глобальный экономический кри-
зис, и линия была закрыта. За это время на 
пароме «Scania» было перевезено почти 60 
тысяч пассажиров, около 14 000 транспорт-
ных средств, а билеты стоили от 23 до 27 
eвро. Тогда две трети от всех пассажиров 
составляли туристы, что и является целью 
эстонской стороны – обеспечить короткое 
сообщение между Сааремаа и Латвией и спо-
собствовать притоку туристов. 
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Работы угальцев – 
в Китае 
Работы воспитанников Угальской школы 
искусств и музыки в рамках програм-
мы «Визуально-пластическое искус-
ство» отправились в Китай на выставку 
«Мечты Европы и Китая».  

Пройдет фестиваль

19 октября в Юркалне пройдет фести-
валь рыбной ловли с берега, а также по 
рыбной ловле в народном классе.  

Аукцион 
С аукцио-
на прода-
ется соб-
с т ве н н о с т ь 
«Strautiņi-2» в Зирас, а также «Puzuri» и 
«Arāju katlu māja» в Угале.  

Слет рассказчиков 
16 октября в центре культуры и спор-
та «Ziras» состоится слет юных рас-
сказчиков. Его цель – восстановить, 
поддерживать и развивать традиции 
рассказчиков, а также способствовать 
творческому и эмоциональному само-
познанию детей, используя силу искус-
ства слова. 

Кросс завершился 

3 октября воспитанники Вентспилсских 
ДЮСШ и школ приняли участие в еже-
годном осеннем кроссе. 

Соревнования 
в Салдусе 
Школьники в возрастных группах U12 и 
U14 участвовали в состязаниях по лег-
кой атлетике в Салдусе, откуда привез-
ли 6 медалей. 

Открыта выставка 
В Юркалнском народном доме открыта 
выставка картин Гинты Ставровски. 

Кубок края 
Соревнования за Кубок Вентспилсского 
края по мотокроссу пройдут 19 октября 
в Юркалне.  

Кросс с тренировкой
В свою очередь, в Зурас 26 октября 
состоится мотокросс-тренировка с 
общим стартом.  

Шерсть и чеснок 
Крестьянка из Вентспилсского края 
Бригита Лиепиня продавала на рынке 
Герцога Якоба в Кулдиге собачью 
шерсть и чеснок. 
 День учителя
В Угальской средней школе прошел 
праздник по случаю Дня учителя.  

Мастерская
Угальское кафе «Lauku sēta» 18 октября 
приглашает гостей в мастерскую по соз-
данию макраме.  

Выставка пастал
В центре культуры и спорта «Zūras» до 
2 ноября можно осмотреть выставку 
«Пасталы. Какие они?».

В ВЕНТСПИЛССКОМ КРАЕ

Директор Латвийской национальной оперы и балета Зигмарс Лиепиньш жестко высказался относительно отношения 
Латвийского государства к развитию культуры. Директор ЛНОБ, который на этом посту проводит последние недели, зая-
вил, что «деньги проматываются впустую». Критикуя тот факт, что деньги в сфере культуры делятся на мелкие цели, а 
не на более крупные проекты, З. Лиепиньш задал риторический вопрос: нужны ли в Курземе два концертных зала? 

Нужны ли два концертных зала в Курземе?

«Деньги разделены, но не стои-
ло ли их сконцентрировать?» 
– заметил директор ЛНОБ в 
интервью газете «Неаткарига». 
«Любое место имеет свой 

потенциал для наполнения. Нужны ли в 
Курземе два концертных зала? Посмотрим 
с точки зрения бизнеса. Конечно, искусство 
нельзя назвать бизнесом, и тем не менее… 
Получается, что эти залы сами себя обеспе-
чить не могут, Министерство культуры должно 
их дотировать, и опять деньги делят, вместо 
того чтобы сконцентрировать их». 

Вентспилсский концертный зал «Латвия», 
в котором расположилась и Вентспилсская 
музыкальная школа, с учетом размеров 
зала можно считать самым дорогим в стра-
не концертным залом: 600 зрительских мест 
в большом зале, трансформирующийся пол 
сцены, уникальный для Балтии орган, самое 
высокое в мире вертикальное фортепиано 
и малый зал, трансформируемый в террасу. 
Строительство обошлось приблизительно в 
31 млн евро (включая ПВН), из которых 15 
млн – финансирование Инструмента торгов-
ли эмиссионными квотами, 9,307 млн – сред-
ства из Европейского фонда регионального 
развития и 1,642 млн – финансы госбюдже-
та. Расходы на строительство Вентспилсской 
музыкальной школы – уже упомянутый 31 
млн евро – лишь немного уступают стоимо-
сти второго курземского концертного зала – 
лиепайского «Лиелайс дзинтарс», который 
обошелся в 38 млн евро. В многофункцио-
нальном восьмиэтажном комплексе «Лиелайс 
дзинтарс» имеется зал с более чем 1000 зри-

тельских мест, в нем располагается симфони-
ческий оркестр, а также, как и в Вентспилсе, 
находится музыкальная школа. 

Ну да оставим вопрос о деньгах. Мы можем 
только радоваться, что в Вентспилсе есть 
свой, уникальный концертный зал. Актуален 
вопрос: какова будет его загруженность? 
Изучив информацию в «Билешу парадизе» 
об ожидаемых мероприятиях, мы видим, что 
в октябре четыре дня будут проводиться 
экскурсии в сопровождении гида по ново-
му концертному залу (2 экскурсии в день), 
и две экскурсии с утра уже полностью рас-
проданы. Распроданы также билеты на кон-
церт «Музыка кино» Кристине Балан (скрип-
ка), Маргариты Балан (виолончель) и Андрея 
Осокина (фортепиано). В октябре «Билешу 
парадизе» предлагает билеты и на прохо-
дящий в новом концертном зале концерт 
Вентспилсского камерного оркестра, премье-
ру драмы «Nekas mūs neapturēs», музыкаль-
ный вечер Зигмарса Лиепиньша и концерт 
американского органиста Брета Валианта, в 
котором, как сказано в афише, музыкант соз-
даст оригинальную звуковую дорожку к клас-
сике начала ХХ века – немому кино Фридриха 
Вильгельма Мурмана «Nosferatu». 

В свою очередь, в октябре в лиепайском 
концертном зале «Лиелайс дзинтарс» плани-
руется 10 концертов, билеты на два из которых 
– «DaGamba.Vivaldi.Gadalaiki» и «Labvēlīgais 
Tips koncertsērija =IA=» – на момент написа-
ния статьи уже были раскуплены, две теа-
тральные постановки, драма Андриса Гауи 
«Nekas mūs neapturēs», а также три экскур-
сии в концертном зале «Лиелайс дзинтарс». В 

свою очередь, с 3 ноября до 30 декабря здесь 
планируется 30 концертов. В Вентспилсском 
концертном зале «Латвия» с начала ноября 
до 19 декабря ожидается 17 концертов. 

Конечно, лиепайский «Лиелайс дзинтарс», 
который с честью действует уже с 2015 года, 
имеет намного больше опыта как в отноше-
нии создания репертуара, так и в отноше-
нии привлечения представителей искусства 
и зрителей, чем только что открывшийся 
вентспилсский концертный зал «Латвия». И 
все же напрашивается тот же риторический 
вопрос, что задал Зигмарс Лиепиньш: нужны 
ли в Курземе два концертных зала? Особенно 
с учетом того, что оба они – высокого класса, 
их амбиции связаны с привлечением деяте-
лей искусства мировой величины, и, по сути, у 
обоих – одна и та же зрительская аудитория? 

Не получится ли в итоге так, что новый 
концертный зал придется все время в зна-
чительном объеме дотировать самоуправ-
лению? Нужно напомнить, что уже в этом 
году отвечающему за содержательное напол-
нение ООО «Курземес филхармония» тре-
буется разделить выделенные государством 
средства между Домом театра «Юрас варты» 
и концертным залом «Латвия». Сейчас льви-
ную долю финансирования – более 60% – 
ООО «Курземес филхармония» получает от 
Вентспилсского самоуправления. Например, 
в 2017 году, по данным публичного отчета 
Вентспилсского городского самоуправления, 
самоуправление выделило ООО «Курземес 
филхармония» 1,03 млн евро. Какая сумма 
потребуется в следующем году, пока можно 
лишь гадать. 

В правлении двух из трех латвийских крупных портов – Рижского 
и Вентспилсского – вскоре ожидаются существенные перемены. 
Долголетние члены правлений портов едва пережили уменьшение 
щедрой зарплаты, как Министерство сообщения уже стало готовить сле-
дующие изменения – для членов правления управлений свободных пор-
тов планируется установить потолок срока полномочий. 

В правлении порта 
больше нельзя будет 
«засиживаться» годами

П оданные на рассмотрение на 
заседании госсекретарей про-
екты предполагают установить, 
что члены правлений управлений 
Рижского и Вентспилсского сво-

бодных портов больше не смогут без ограни-
чений занимать свои должности. Например, 
председатель правления Управления 
Вентспилсского свободного порта, обви-
няемый в тяжких преступлениях Айварс 
Лембергс находится в этой должности уже 
25 лет – с 1994 года. Значит, согласно новому 
порядку, получается целых пять сроков пол-
номочий. Второй долголетний представитель 
Вентспилсской городской думы в правлении 
Управления Вентспилсского свободного порта 
– правая рука лидера «Латвии и Вентспилсу», 
первый заместитель председателя городской 
думы Янис Витолиньш. Он является первым 
заместителем А. Лембергса не только в думе, 
но и в правлении Управления Свободного 
порта с 1996 года. Значит, уже 23 года. Вскоре 
к двадцатилетнему юбилею в правлении 
Вентспилсского свободного порта приблизит-
ся и второй заместитель А. Лембергса и поли-
тическое доверенное лицо Гунтис Блумбергс. 
Он в правлении Управления свободного 
порта – с 1999 года, с перерывом в период с 
2006 по 2009 год, когда был избран в Сейм. 
Уже 13-й год работает в правлении Дидзис 
Ошениекс, которого долгое время упоминают 
как человека, который займет должность А. 
Лембергса. Работа в правлении Управления 
Свободного порта очень заманчива для любо-
го, кто входит в политическую среду работы 
Вентспилсского или Рижского самоуправле-
ния. Победа в выборах означает не только то, 
что в руках оказываются бразды правления в 
городе, но и попадание к золотой жиле в прав-
лениях свободных портов. Ничего, что работа 
в правлении предполагается практически раз 

в месяц, зато зарплата такая, что работа в 
думе в финансовом выражении значительно 
менее ценна. Это четко доказывают и декла-
рации должностных лиц. Например, доходы 
А. Лембергса в 2018 году в целом составля-
ли 705 605 eвро, из них зарплата, получен-
ная в Вентспилсской городской думе – 20 067 
– составляла сравнительно небольшую часть 
его общих доходов. 44 301 eвро А. Лембергс 
заработал в Управлении Вентспилсского сво-
бодного порта. У Я. Витолиньша соотноше-
ние другое, так как за работу в думе его зар-
плата почти равноценна полученной в порту 
– соответственно 45 635 eвро и 47 497 eвро. 
Помимо всего, его астрономическая пенсия, 
которая превосходит даже зарплату в сво-
бодном порту – в прошлом году он получил 
от государства пенсию 52 500 eвро, или в 
среднем 4375 евро в месяц. В сравнительно 
похожих пропорциях величина зарплаты у Г. 
Блумбергса и Д. Ошениекса. 

Сейчас положения об Управлении Рижского 
свободного порта и Вентспилсского свободно-
го порта не устанавливают ограничений срока 
для выполнения должностных полномочий. 
Этим объясняется то, почему так долго в 
правлении сидят одни и те же персонажи. 

Как отмечает министерство, такое новое 
регулирование с ограничением срока полно-
мочий пятью годами будет способствовать 
более стабильной и долгосрочной деятель-
ности правления свободных портов и сделает 
ее более независимой от политического вли-
яния. Проекты положений всех трех портов 
предполагают, что все они на своих домашних 
страницах четырежды в год должны публи-
ковать главные финансовые показатели и 
информационный доклад, подобно тому, как 
это делают общества капитала. Это вне-
сет большую прозрачность в деятельность 
управлений свободных портов. Также пред-

полагается на домашних страницах портов 
публиковать отчеты о достижении нефинан-
совых целей, информацию о маркетинговой 
стратегии, рекламных договорах и договорах 
о сотрудничестве, которые ранее тщательно 
скрывались. Также правления должны будут 
утверждать принципы установления аренд-
ной платы за землю и недвижимость, размер 
стоимости и порядок заключения договора 
об аренде, что обеспечит для предприятий 
и потенциальных партнеров портов большую 
прозрачность, облегчит процесс заключения 
арендных договоров и приведет к уменьше-
нию разного рода неясных вопросов. 

Правление Управления Вентспилсского 
свободного порта впредь на заседаниях 
должно рассматривать и адресованные прав-
лению заявления коммерсантов об их дея-
тельности в свободном порту. Это, по мнению 
министерства, поможет предпринимателям, 
им будет предоставлена возможность изло-
жить свою точку зрения в вопросах, которые 
прямо связаны с их хозяйственной деятель-
ностью, что ранее игнорировалось. Наконец, 
придется усовершенствовать процедуры вну-
треннего контроля и создать структурную еди-
ницу внутреннего аудита в функциональном 
подчинении правления. Необходимо будет 
утвердить политику предотвращения корруп-
ции и наблюдать за ее реализацией на прак-
тике, а положение о предотвращении корруп-
ции и ежегодный отчет потребуется публико-
вать на своей домашней странице. 

Как известно, с 1 сентября зарплаты руко-
водства крупных портов сократятся при-
близительно на четверть. Это предполага-
ют поддержанные правительством в июне 
изменения в регулировании зарплат членов 
правлений портов, что означает, что в дан-
ный момент месячный оклад председателя 
правления Вентспилсского свободного порта 
сокращен до 2917 евро, значит, зарплата в 
2019 году уменьшена на 1067 eвро. 
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Капли надежды 
и отчаяния

О  на знает, что 
процесс может 
у с к о р и т ь -
ся, пытается 
спасти себя 

и зовёт на помощь людей. 
В надежде, что доброта 
людей хоть на мгновение 
высушит слёзы, которые 
она всё ещё пытается сдер-
живать, выходя на люди.  
Многие уже оказали ей под-
держку, жертвуя на приоб-
ретение дорогих лекарств, 
пытаясь помочь добрым 
словом и бескорыстными 
поступками. Это ещё даёт 
силы взять себя в руки и в 
беспросветном отчаянии не 
избегать людей.  

БОЛЕЗНЬ ЕЩЁ МОЖНО 
ОСТАНОВИТЬ 

О таком диагнозе мы 
слышим редко, и он труден 
для понимания неспеци-
алистов, он называется – 

генерализованное забо-
левание мотонейронов с 
ассиметричным трипаре-
зом. Но каждому из нас 
будет ясно, каким будет 
исход болезни: постепен-
но слабеют мышцы, чело-
век утрачивает способ-
ность ходить, позднее – и 
сидеть, говорить, есть и 
дышать.  Находящийся на 
искусственном кормлении и 
дыхании, такой больной до 
последней минуты остаёт-
ся при полном сознании, но 
контакт с внешним миром 
может поддерживать только 
с помощью движения глаз. 
Это может случиться в тече-
ние нескольких лет, но, воз-
можно также, что болезнь 
отступит на несколько деся-
тилетий, если только боль-
ной будет получать соответ-
ствующее лечение и уход. 

Попасть на один из самых влиятельных в мире телеканалов, например, BBC или CNN, мечтают 
многие, но это очень сложно осуществить. Однако Латвии это вновь удалось! Более того, это 
удалось одному из красивейших и необычнейших мест в Латвии – нашему Юркалне! 

ху у моря. Кроме того, это место, куда стоит возвращаться 
каждый год, так как ежегодно пейзаж существенно меняется 
под влиянием интенсивной береговой эрозии. Благодаря мор-
ским ветрам здесь идеальное место для парапланеризма и 
виндсерфинга, которое полюбилось многим любителям этих 
видов спорта. В Юркалне с обрыва можно наблюдать фанта-
стические закаты, а на пляжах не так много туристов, как это 
обычно бывает на пляжах Вентспилса, Павилосты и Лиепаи. 

В Юркалне стоит посетить Парк природы и отдыха, постро-
енную в 1786 году католическую церковь Св. Язепа, еванге-
лически-лютеранскую церковь Улмале–Лабрагс с ее знаме-
нитой алтарной картиной, «Музей бурь» и другие интерес-
ные объекты. 

Напомним, что свое название Юркалне получило лишь 
в 1925 году. Ранее оно называлось Феликсбергом. Легенда 

БАТЛ: у общества Латвии и 
Беларуси в сфере транспорта и 
логистики есть большой потенциал

Паром между Сааремаа и 
Вентспилсом: надежда растаяла. 
Эстонцы обещают не сдаваться

«Kihnu Vee-
teed» было 
единствен-
ным пред-
п р и я т и -

ем, которое проявило инте-
рес к участию в этом про-
екте, поначалу подав заявку 
и заявив сразу два судна. 
Одно из них было признано 
соответствующим условиям 
конкурса, однако предприя-
тию было поручено уточнить 
и доработать предложение. 
Позднее предприятие попро-
сило о продлении срока 
подачи заявления, но и до 30 
сентября оно не успело дора-
ботать документ, который в 
итоге так и не был подан. 
В связи с этим конкурс счи-
тается завершившимся без-
результатно, отметила эстон-
ская сторона. 

Tем временем на пред-
приятии отмечают, что лишь 
после завершения началь-
ной стадии конкурса на пред-
приятии был проведен тща-
тельный анализ, после чего 
был сделан вывод, что у 
него все же нет такого паро-
ма, который можно было бы 
использовать для обеспече-
ния сообщения между пор-
тами Минту и Вентспилса 
и который ходил бы лишь 
в течение трех месяцев в 
году, а в остальное время 
его можно было бы напра-
вить по другому маршруту. 
Несмотря на то что самоу-
правление Сааремаа стара-
лось как можно более упро-
стить этот конкурс, чтобы 
линия действовала, «Kihnu 
Veeteed» констатировало 

нюансы, из-за которых было 
принято решение отказаться 
от содержания этой линии. 
Правда, предприятие не 
уточнило, о каких нюансах 
идет речь. 

Самоуправление Сааре-
маа объявило конкурс 
закрытым, однако обещает 
не опускать руки и не отсту-
паться от намеченной цели. 
До сих пор неясно, будет 
ли линия в скором буду-
щем, однако самоуправле-
ние Сааремаа обещает в 
ближайшее время принять 
новый план действий. 

Если бы переговоры 
завершились результативно, 
то паромная линия была бы 
восстановлена летом 2020 
года. Положение о конкур-
се предполагало заключе-
ние долгосрочного договора 
с паромным оператором – 
паромное сообщение между 
портом Минту на Сааремаа 
и Вентспилсским портом пла-
нировалось обеспечить по 
крайней мере на пять лет. 
В качестве критерия конкур-
са установлена самая низкая 
цена, к тому же, интересен 
пункт о том, что паромный 
оператор от предоставления 
данной услуги не может полу-
чать несоразмерно большую 
прибыль. 

Согласно плану, паром-
ную линию эстонская сто-
рона могла бы обеспечить 
в летний сезон, по крайней 
мере, с 1 июня до 31 авгу-
ста. Планируются как мини-
мум три рейса в неделю. 

В столице Беларуси Минске на прошлой неделе прохо-
дили мероприятия в рамках ежегодной Международной 
недели транспорта. Выставка в Минске проводится 
в 13-й раз, и уже с первой выставки в ней участвует 
также стенд латвийских предприятий. В мероприятиях 
Транспортной недели участие приняли и представите-
ли входящих в общество «Балтийская ассоциация – 
Транспорт и логистика» (БАТЛ) предприятий.

М еждународ -
ную транс-
п о р т н у ю 
в ы с т а в к у 
« Тр а н с п о рт 

и логистика» вместе с 
вице-премьером Беларуси 
открыл и министр сообще-
ния Латвии Талис Линкайтс, 
который также высту-
пил на пленарной сес-
сии «Актуальные направле-
ния системы транспорта и 
логистики: национальный и 
мировой опыт». В свою оче-
редь на заседании рабочей 
группы по транспорту, кото-
рой руководил заместитель 
государственного секре-
таря Министерства сооб-
щения Улдис Рейманис, 
были актуализированы 
вопросы сотрудничества в 
сфере железнодорожного 
транспорта, автомобильно-
го транспорта, авиации и 
дорожного строительства.  

Так как одним из важней-
ших вопросов по-прежне-
му является возможность 
сотрудничества нашего 
государства и Беларуси 
и его дальнейшее разви-
тие в сфере транспорта, 
на заседании Белорусско-
латвийского делового сове-
та и в дискуссии во время 
круглого стола латвийских 
предпринимателей уча-
ствовали и член правления 
БАТЛ, член Белорусско-
латвийского делового сове-
та Иварс Ландманис, пред-
седатель правления АО 
“Ventbunkers” Алвис Хазе, 

председатель правле-
ния АО “Baltijas ekspresis” 
Марис Бремзе, предсе-
датель правления АО  
“Ventspils tirdzniecības osta” 
Валерия Пашута, директор 
ООО “Noord Natie Ventspils 
terminals” Янис Паулс, а 
также представители дру-
гих крупных латвийских 
предприятий, связанных со 
сферой транспорта и логи-
стики. Участники дискуссии 
круглого стола были едино-
го мнения, что перспектив-
ными сферами сотрудни-
чества Латвии и Беларуси 
являются транзит и услуги 
логистики, а также пере-
возки автомобильного, 
железнодорожного и авиа-
ционного транспорта.  

Председатель правле-
ния БАТЛ Иварс Ландманис 
отметил, что Транспортная 
неделя в Минске позво-
лила предпринимателям 
укрепить уже существую-
щие связи и найти новые 
возможности сотрудниче-
ства в будущем. «Для лат-
вийской транзитной отрас-
ли хорошие партнёрские 
отношения с Беларусью в 
сфере транспорта и логи-
стики очень важны, и у них 
большой потенциал в буду-
щем.  Беларусь является 
важным регионом в сфере 
грузовых железнодорож-
ных перевозок, и основан-
ное на принципах взаимной 
выгоды сотрудничество  

Большие зарплаты 
больше не будут 
«бессрочными»

История 
вентспилсских 
календарей

Какие очереди 
к врачам в 
Вентспилсе?

Насколько рентабельными 
будут концертные залы в 
Курземе?

Конкурс на обеспечение паромного сообщения между 
Сааремаа и Вентспилсом завершился безрезультатно, 
проинформировало в конце прошлой недели самоуправ-
ление Сааремаа. Однако эстонская сторона обещает не 
сдаваться и продолжать искать возможности, чтобы такое 
паромное сообщение все же было обеспечено, сообщает 
местная газета «Saarte Haal».
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гласит: кораблю грозила гибель в этих водах, и капитан поо-
бещал – если посчастливится спастись, то в том месте, где 
это произойдет, будет построена церковь. Кораблю удалось 
спастись, оказавшись на мели возле Юркалнского обрыва. 
Построенной церкви было дано название Феликсберг, или 
Счастливая гора. 

Т елеканал CNN на этой неделе предложил обзор 
20 самых красивых, по мнению телеканала, мест 
в Европе, которые обязательно стоит увидеть. 
Среди этих 20 жемчужин Европы и наш берег 
двух закатов – Юркалне. 

Несмотря на то что больше всего туристов привлека-
ют европейские города с богатой историей, а также пляжи 
Средиземноморья, иногда лучше всего отправиться на 
менее популярные места, которые известны главным обра-
зом местным жителям и редким путешественникам с боль-
шим опытом. К тому же, все большую популярность приоб-
ретают путешествия не по ранее разработанным путеводите-
лям, которые в значительной мере учитывают коммерческие 
аспекты, а по более простым, без высокого уровня комфорта. 

По мнению CNN, Юркалне – идеальная альтернатива отды-
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У неё удивительно кра-
сивое имя, происходя-
щее из глубин украин-
ского языка, и столь же 
поэтическая фамилия 
– Олеся Капелька. Исто-
рическое происхожде-
ние имени указывает на 
то, что так в древности 
на славянских землях 
называли свободных 
девушек из леса, а фа-
милию можно поэтиче-
ски латышизировать в 
нескольких вариантах 
– “lāsīte”, “pilīte”, “pilieniņš” (в любом случае – ка-
пелька). Игра слов и совпадение, конечно; но дей-
ствительность такова, что судьба конкретно этой 
свободной и очаровательной «дочери леса» грозит 
заключить её в её собственное тело: с начала 
этого года внешне незаметно, по капельке редкая 
болезнь отнимает здоровье у недавно спортивной 
и жизнерадостной женщины.  
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Юркалне отметили на CNN!

С говорливым ирландским 
терьером Йосиком никог-
да не бывает скучно.


